
Karl-Alfred – sjöman 
och skyddshelgon
n Sid 20

Dags för höstmöte
och Veraspex
n Sid 5

Rapporter från
lokalavdelningarna
n Sid 22-25

Framtidens datakraft  
– en svindlande historia
n Sid 8

Terminstart
– 2 000 nya chalmerister utanför Kårhuset
n Sid 4

Tema IT & Data
– 10 sidor!
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JUBILEE SEMINAR

TWENTY YEARS OF 
ENTREPRENEURSHIP

RUNAN, Friday November 17, 1500-1700

Free attendance but please sign up on
https://cse2017.confetti.events/

What is so special about entrepreneurship?
Why is entrepreneurship at Chalmers more about people than companies?

Is there a Nordic entrepreneurship?

Welcome to the Jubilee Seminar with short talks, dialogues and surprises!
Participants include the social entrepreneur Sofia Appelgren (Mitt Liv) 

discussing the impact of empowerment; the entrepreneurial industrialist
Carl Bennett (Getinge, Elanders, etc.) discussing the power of learning 
through practice; the researcher and serial entrepreneur Martin Lackéus 

(Chalmers) on how to entrepreneurially learn through creating value for others; 
Professor Pontus Braunerhjelm (Swedish Entrepreneurship Forum) 
insisting that the entrepreneurs are the transition agents of our time; and 

Professor Lena Treschow Torell, chairman of Chalmers who is passionate 
about the new Chalmers-wide initiative ‘Entrepreneurship. By Chalmers’. 

We will also see many entrepreneurial graduates from the school on stage.

CHALMERS SCHOOL 
OF ENTREPRENEURSHIP
20TH ANNIVERSARY
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Chalmersska 
Ingenjörsföreningen
Chalmers tekniska högskola AB
412 96 Göteborg

Kansli 031-772 47 80
avancez@cing.chalmers.se
www.avancez.se
bankgiro 683-4410

Utlandsbetalning:
IBAN: SE23 5000 0000
0501 2100 1385
BIC: ESSESESS
För kortbetalning:
se  hemsidan.
Vi kan också erbjuda  betalning 
via Swish.  
Koden är 1232183887

•••

Wijkanders
Vera Sandbergs allé 5B
411 33 Göteborg
Tel: 031-772 39 80

Lunch 
Serveras 11:00 – 13:30.

Första torsdagen varje månad 
från kl 13:00 finns ÄRTSOPPA 
på buffén! Förboka gärna via 
mail för garanterad mat.

Öppettider
Mån-Tis 11:00-15:30
Ons-Fre 11:00-23:00

Julbord från 24 november  
t o m 20 december

Uthyrning och bokning
bokning@wijkanders.se 

Nummer 4/2017 av 
 Avançons utkommer v51, 
21 december

Oj, vilken höst!

Denna höst är fylld av positiva överraskningar, såsom att Chalmers rankas högst bland svenska 
lärosäten, och att vår Lokalavdelning Kontinentaleuropa besökts av Chalmers rektor Stefan 
Bentgsson, F86, vid sitt 20-årsjubileum i Malaga. Förutom detta firar Lokalavdelning Små-

land-Blekinge sitt 90-års jubileum och Lokalavdelning Norge 20 år. Mycket att ta in och fira!

Ni som har intresse av vad som händer inom IT och data har en hel del att läsa om i detta nummer. Möt 
framstående chalmerister som har en stor påverkan på dagens IT samhälle.

Vi söker också kandidater till vårt Jubileumsstipendie. Gå in på vår hemsida eller skicka in förslag till 
jubileumsfond@cing.chalmers.se. Det finns även stipendier att söka hos våra andra lokalavdelningar och 
de hittar ni också på vår hemsida www.avancez.se.

Lokalavdelning Skåne-Örestad har nystart och samordnar med Lokalavdelning Halland en spex-
föreställning den 7 november och biljetter går att boka. Läs mer på sid 24-25!

En händelse som jag vill att ni ska markera i er kalender är den 17 november då Lokalavdelning Väst och 
Moderföreningen har sitt Höstmöte med Spex och efterföljande kalas. Det är viktigt med deltagande för 
både allvar och nöje. Dessa möten avslutas med en fest utöver det vanliga, så anmäl er på vår hemsida.

Ser fram emot att se er alla på något av de evenemang som finns att läsa om i denna tidning och på 
hemsidan.

Till sist vill vi också att ni uppdaterar er information på Alumninät 
eftersom det kommer en ny lagstiftning vad gäller registerhållande 
(GDPR) och inför detta behöver registret uppdateras så att vi kan 
nå er med information i framtiden. Alumninät hittar ni inloggning-
en till på vår hemsida under Medlem och Adressändring.

Hoppas ni får en trevlig höst tillsammans med oss!
En höstlig Chalmershälsning!

Jan-Olof Ohlsson
E80, ordförande

AVANÇONS – ORGAN FÖR CHALMERSSKA INGENJÖRSFÖRENINGEN. Utkommer med fyra nummer per år. En prenumeration kostar 340 kronor 
per år. (Gratis till föreningens medlemmar). Ansvarig utgivare: Jan-Olof Ohlsson | Redaktör: Lars Ragnar Nerelius | Redaktion: Inger Berntsson,
Claes Niklasson, Lena Olofsson och Lars Ragnar Nerelius | Grafisk Form: Peter Birgerstam | Produktion: Knalten Marknadskommunikation
Tryck: StroedeRalton AB. | Skribenter: Peter Birgerstam (PB), Irene Burö  (IB), Jesper Hultén (JH), Bengt Lannö (BL) och Lars Ragnar Nerelius (LRN).

Omslagsbild: John Magnusson/CFFC.se

Tack för en fantastisk 
 födelsedagsfest!
Här är gänget som låg bakom  
lokaldelning Stockholms 100-års-
jubileumsfirande. Ett imponerande 
arrangemang under tre dagar i 
maj vars kulmen var den otroliga 
festen i Stockholms Stadshus. Fr 
v, bakom toastmastern med tårtan, 
syns Therese Ericsson, I11, Bertil 
Nilsson, M75, jubileumsgeneral 
Klara Midander, F04, Sven Thurban 
Cederlöf, F01, Anders Långström, 
V74, Erik Björnhage, A04, och 
(infälld) Magnus Berger,F02. Tack 
ska ni ha!
Bild: Daniel Ahlqvist
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Flygande start för alla Nollan
Numera heter det ”mottagning”, inte ”nollning”. Det förklarar Dennis Zorko, som studerar på E-sektionen och som även 
är ordförande i Studentkårens centrala Mottagningskommitté. Benämningen 0-or, som varit förhärskande under långa 
tider, upplevdes som lite förnedrande. Beslut togs centralt att i stället säga Nollan som inte är en singularisform utan 
neutralt. Alltså en (1) Nollan och följaktligen två (2) Nollan. Begreppet översatt innebär en person med ännu så länge  

”0 högskolepoäng”.

Mottagningen är uppdelad i 15 studentsek-
tioner. Varje sektion har sin egen mot-
tagningskommitté, som agerar på ett mer 
nära plan. Mottagningsperioden är på fyra 
veckor, varav de två första har stort fokus 
på allmän information, mjukstart med 
föreläsningar samt kul och skoj. Dennis 
förklarar det centrala huvudmålet med 
verksamheten:

– Det handlar om att du ska känna 
dig välkommen till Chalmers och till din 
specifikt valda utbildning. Alla nya chal-
merister, Nollan, ska klara sin första tenta 
och hitta minst en kompis under första 
läsperioden som sträcker sig 10 veckor efter 

första dagen, då tenta nummer 1 kommer. 
Nollan ska hitta en kompis studiemässigt, 
men givetvis gärna även privat, detta är vår 
ambition förklarar Dennis.

Fyra mottagningsaktiviteter
De 15 sektionerna ställer upp med lag/
deltagare. Dessa tävlar i de centrala arrang-
emangen.

Vecka 1:  Alla ska hjälpas åt att samla in 
pengar ”på stan” åt Naturskyddsföreningen 
i Göteborg. Vilken sektion får ihop mest 
pengar?

Vecka 2:  ”Kappsegling”. Varje sektion 
bygger eget ”flytetyg” i cellplast och tävlar i 

”Kanalen utanför Feskekörka”.
Vecka 3:  Rocken. Varje sektion sätter 

ihop ett musikband som spelar i Kårhusres-
taurangen.

Vecka 4:  Stor final på Lindholmen. 4 
grenar. Ett lag från varje sektion i varje 
disciplin.

– När detta är genomfört kan vi fyra i 
Centrala Mottagningskommittén hoppas 
på att våra högt ställda mål uppnåtts och att 
vi fått utdelning för de 8 månaders arbete 
i förberedelser som vi lagt ner”, avslutar 
Dennis Zorko. 

När första tentan är genomförd be-
nämns man ”Nymble”!

I kanalen utanför ”Feskekörka” skall varje sektion 
tävla med ett egenkonstruerat fantasifullt flytetyg.

Fyra Nollan sätter fast foten i en höger- och i en 
vänsterskida. Sedan ska man förflytta sig 50 meter.

Dennis Zorko och övriga i Mottagningskommittén 
tar emot Nollan utanför Kårhuset.

Chalmers 15 studentsektioner, tävlar mot varandra, och skall ställa upp med var sitt lag som skall hoppa 
säck. I sig knepigt, men med åtta Nollan i säcken krävs träning och koordination!  
 Bild:  Jakob Larsson/CFFC.se

Dennis Zorko studerar på E-sektionen och 
är ordförande i Centrala Mottagningskom-
mittén  Bild: John Magnusson/CFFC.se

Bilder: Andreas Pegelow/CFFC.se och John Magnusson/CFFC.se
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Välkommen på Höstmöten
med Veraspex och kalas!
– boka in fredag den 17 november redan nu
Nu är det återigen dags för årets Höstmöten! Efter avhållna möten 
 vankas som vanligt både Spex och Kalas. Och du som bara hinner 
 komma på Spex och Kalas är givetvis varmt välkommen också.

Kl: 17:00. Höstmöten för Moderföreningen och Lokalavdelning Väst, Palmstedt-
salen i Kårhuset. De två mötena följer på varandra och under tiden bjuds ni på fika.

Från en halvtimme innan spex samlas vi succesivt i foajén utanför RunAn i 
Kårhuset.

Kl: 19:00 startar årets Veraspex Michelangelo i RunAn och kvällen fortsätter 
sedan med kalas på Wijkanders – självklart med givna ingredienser som god mat 
och dryck, sång och gyckel.

För bokning av spex och kalasbiljetter samt info om tider, platser och priser se 
www.avancez.se.

Chalmersspexet Vera presenterar:

Michelangelo
l   Återigen är ni inbjudna till en av Chalmersspexet 

Veras föreställningar. Vi bjuder på förstklassig 
underhållning av en kvinnlig ensemble som skämtar, 
sjunger och dansar er iväg till en oförglömlig kväll. 

l   Chalmersspexet Vera 17/18 presenterar stolt 
Michelangelo, en föreställning som kommer att ta 
med er in i den stora konstnärens värld i Florens 
under tidigt 1500-tal. Där bjuds det på dramatik, 
konstnärs dueller, romantik och härliga sång- och 
dansnummer. Samtidigt gömmer Florens ett mörker. 
Vem smyger runt om natten bland alla ateljéer och 
stjäl prisvärda konstverk? Vem vinner tävling och vad 
gömmer sig i källaren? 

Spexet fyller  
70 nästa år
Chalmersspexet firar 70-årsju-
bileum 2018. Spexen Vera och 
Bob bjuder in till stort firande 
med flera uppsättningar och 
det hela startar på Valborgs 
afton med stort kalas. Så boka 
redan nu in i agendan!

Mer in-
formation 
kommer i 
december-
numret av 
Avançons.

Dagordning för Chalmersska  I ngenjörsföreningens  höstmöte  17 november 2017
§1. Mötet öppnas
§2.  Val av mötesordförande, sekreterare  och justeringspersoner§3. Fastställande av dagordning§4. Föregående mötesprotokoll §5. Verksamhetsplan och budget för 2018§6. Fastställande av årsavgift för 2018§7. Val av styrelseledamöter 2018/19§8. Motioner

§9. Avrapportering - Arbetsgruppen för CINGs alum-niverksamhet
§10. Övriga frågor
§11. Mötet avslutas
Underlag till årsmötet kommer att finns tillgängligt på hemsidan  1 vecka före mötet.
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Chalmers är i topp igen i 
Sifos anseendeindex för 
svenska lärosäten 2017 .

Mätningarna påbörjades 2012, 
och under samtliga år har 
Chalmers toppat mätningen, 
och i år dessutomtydligt stärkt 
sin ledning. Resultaten mäter 
uppfattningen om svenska 
universitet och högskolor hos 
den svenska allmänheten.

Anseendet byggs enligt Sifo 
främst upp av fyra faktorer. Att 
lärosätet anses:

•   framgångsrikt
•   hålla hög klass
•   vara konkurrenskraftigt
•   trovärdigt i media

Det som krävs för ett gott 
anseende är alltså en väl fung-
erande verksamhet, men också 
god förmåga att kommunicera 
lärosätets framgångar och 
fördelar, menar Sifo.

De äldsta i topp
Det grundläggande mönstret är 
att de tekniska lärosäten, som 
av allmänheten uppfattas som 
forskningstunga, samt landets 
äldsta universitet generellt 
har högt anseende. Den mest 
dramatiska förändringen sedan 
undersökningarna startade år 
2012 är att Karolinska institutet, 

efter den uppmärksammade 
så kallade Macchiarini-affären, 
gått från att ha legat stadigt 
över index 80 till att efter två 
kraftiga nedgångar nu ligga 
under index 50.

Topplacering även här
Bara någon dag innan Sifo pre-
senterade sitt anseendeindex 
släppte employer branding-fö-
retaget Universum sin under-
sökning Företagsbarometern 
där 22 000 studenter fick ranka 
sina lärosäten. I den undersök-
ningen hamnade Chalmers 
på andra plats i Sverige efter 
Handelshögskolan i Stockholm 
i båda kategorierna ”mest nöjda 
studenter” och ”anställnings-
fokus”.
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Chalmers är det lärosäte som har 
högst anseende hos allmänheten. 
Så har det varit sedan Sifo började 
mäta detta 2012. Snittindex för alla 
lärosäten ligger på 63.

Chalmers har högst anseende
av samtliga svenska lärosäten

Populär pubrunda på Wijkanders 
för studenter och alumner

Några av besö-
karna från årgång 
M69, Christer 
Karlsson, profes-
sor och Gustaf 
Dalénmedaljör 
2015, Kerstin 
Jönsson, utgör 
100% av tjejerna 
denna årgång, 
och Dan Werbin 
som många 
känner igen som 
Volvoman.

Chalmers Campus Härryda 
lockar många besökare

I september hade Lokalavdelning Väst 
en välbesökt bussresa ut till Sandsjön i 
Härryda och besiktning av de nyrenoverade 
husen och ett litet samkväm i nya Storstu-
gan som rymmer 125 sittande gäster om 
man utnyttjar till max. Årgången som gick 
ut från Maskin 1969 hade senare en liknade 
resa med dryga 30-talet kamrater. Synnerli-
gen lyckat för båda.

Emelie Alenius, 
V09, Klubbmästare 
Lokalavdelning Väst, 
tar en mugg vin 
och fördelade mi-
nibagetter till nöjda 
medresenärerna.

Det stora timrade huset, 
kallad CS-bastun, har 
totalrenoverats och den 
röda tvåvånings Storstugan 
har tillkommit som en klar 
förstärkning av husen vid 
Sandsjön.

Den 31:e augusti anordnade Chalmers Studentkår en pubrunda. 
Studenterna kunde vandra runt och besöka 20 olika vattenhål. 
Ett sådant var Wijkanders 
restaurang på Campus 
Johanneberg där CING bjöd 
på tradjazz med ”Svingx”. 
Bitvis fullsatt av teknologer 
och många alumner som kom 
själva eller i grupp, för att 
träffa kompisar, nuvarande 
teknologer, dricka en god öl, 
äta något lätt och lyssna på 
musiken.

Wijkanders – ett av de populära vattenhålen på pubrundan, inte minst 
tack vare Svingx (överst), som bjöd på tradjazz.
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GRIMVALL  
GRÄVER

Mina första 25 år bodde jag i för-
äldrahemmet, Gibraltargatan 
26. Det uttalas jibraltargatan, 

inte något i stil med schibraltargatan. 
Namnet kommer av Gibraltar landeri 
(herrgård) som låg vid nuvarande 
biblioteket. 

År 1973 flyttades huvudbyggnaden 
i två delar på trailer till en plats nära 
kopparbunken. Från mitt fönster kunde 
jag se lopphuset, landeriets förvaltarbo-
stad. Fram till rivningen 1961 låg det på 
toppen av det berg som sedan sprängdes 
bort och gav plats åt kemibyggnaden. 
Lopphuset blev 1948 chalmersstudenter-
nas första kårhus, följt 1952 av kårhuset på 
dess nuvarande plats. Wikipedia skriver 
att Lopphuset användes för gasquer ända 
fram till 1957. Det är en halvsanning. Läs-
året 1959/60 hade till exempel F-sektio-
nen sin ”profetgasque” där, då årskurserna 
fick bjuda in några professorer eller andra 
lärare. Jag kommer särskilt ihåg att 
en av E-professorerna menade 
att Sovjetunionen kommer att 
finnas kvar under oöverskådligt 
lång tid. Även en gasque när jag 
hösten 1959 fortfarande 
var F-nolla ägde rum i 
Lopphuset. 

Från mina mycket 
unga år har jag en vag 
minnesbild av att det på 
berget vid lopphuset fanns plakat med 
dödskallar. Men varför dödskallar och 
varför namnet lopphuset? Se svaret nedan!

GÖRAN GRIMVALL, F63

Svar: Huset användes av Anticimex för 
försök med bekämpning av skadedjur.

Chalmers slog KTH i rodd i centrala Stockholm

ÅF är initiativtagare och arrangerade 
tävlingen för första gången. Marta 

Tiberg, kommunikationschef på ÅF: 
–  Jag har själv studerat i Storbritannien och 
följde den årliga klassiska rodden på floden 
Themsen i centrala London mellan univer-
siteten i Cambridge och Oxford. Tanken 
slog mig att säkert finns det bra roddare på 
både KTH och Chalmers. Det fanns det 
och tävlingen blev av i juli.”

En skillnad i reglerna är att det i den 
svenska varianten inte endast skall vara 

superstarka grabbar i båten!
Roddtävlingen benämns: ÅF Rowing 

race. Det blev ett jämnt och spännande 
race, som följdes av många entusiastiska 
åskådare i båtar och på stränder. Hård 
kamp till slutet där Chalmers båt med 
besättning till sist knep vinsten. Som ni ser 
på bilderna var det inget fel på glädjen hos 
våra segrande roddare från Chalmers när 
de mottog den stora segerbucklan.

Hoppas att KTH vågar ställa upp nästa 
år. LRN

Tufft för KTH att tvingas konstatera att man på hemmavatten mitt i Stockholm nästan ligger en båt-
slängd efter Chalmers båt till vänster i bilden. Bild: ÅF:s arkiv

Glada segrare 
från Chalmers 
efter väl förättat 
värv.
Bild: ÅF:s arkiv
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Kan en filmskådespelare i dag ersättas på ett 
verklighetstroget sätt av en dator animering?

–Ja, och det har redan gjorts.
Det säger Ulf Assarsson, F97, professor i datorteknik 

med specialområdet datorgrafik. 
Följ med på en spännande framtidsspaning!

Framtidens datakraft 
– en svindlande historia

Ulf Assarsson, F97, är i dag professor inom 
datateknik med specialområdet computer 
graphics. Trots sina unga år har han upplevt 
den totala explosionen inom sitt ämnesom-
råde. Efter examen följde en anställning på 
Prosolvia AB, ett tidigt expansivt göte-
borgsbaserat bolag med focus på virtual rea-
lity. Ulf blev 1998 industridoktorand inom 
datorgrafik. Ämnesområdet var i sin linda; 
det fanns ännu ingen professur. Minnesgo-
da kanske kommer ihåg Prosolvias konkurs 
1999. Det talades om ”uppblåsta tillgångar 
i bokslut”. Hur som helst så har det i histo-
rieböckerna kallats den första IT-bubblan 
som sprack.

Doktorandsuppdraget handlade om 
”grundläggande algoritmer för realistisk 
grafik”. Specialitet blev ”skuggor” i data-
uppbyggda bilder. 

Enorma mängder beräkningar
– Solstrålar som kommer in genom ett föns-
ter är tämligen enkelt att få till, likaså också 
dammpartiklar i luften, men att skapa tro-
värdiga tillhörande skuggor kräver enorma 
matematiska beräkningar, förklarar Ulf. 

Problemområdet innehåller även hur 
man skapar verklighetstrogna ljusreflexer 
i bl. a. vattenytor och likaså skuggor i ytan 
hos en djurpäls. Tanken med forskningen 
var virtual reality med målgruppsfokus 
på användning inom industrin. Men 

tiderna har förändrats. Nu har vi filmer i 
Hollywood och dataspelsindustrin som 
superstora aktörer, och där har Ulf varit 
inblandad.

Ulf får frågan: kan en skådespelare i dag 
i en ”vanlig film” ersättas på ett verklighets-
trovärdigt sätt? Tom Cruise får ju exempel-
vis över 100 miljoner dollar för att vara med 
i en film.

– Ja, det kan man men det blir ofta dyra-
re! svarar Ulf. Det har redan gjorts. I senaste 
Star Wars-filmen var skådespelaren Peter 
Cushing med, trots att han är död. Hans 
anhöriga hade godkänt att en datoranime-
ring gjordes! Få om ens några märker detta 
om man inte känner till det.”

Vanligt idag är att till exempel lägga 
in bakgrunder av typ snö, och att fylla på 
med folk i en gatubild m.m. Facktermen 
är ”fuses”, man mixar/man sätter ihop med 
datorhjälp.

Stora små bildfiler
Ulf nämner ett annat fokusområde med 
intressant framtid, att datakomprimera 
stora modellerade eller scannade 3D-scener. 
En nödvändighet för att få hanterbarhet 
och uppnå snabbhet.

Man representerar oftast geometri med 
många små trianglar (t ex trillioner triang-
lar i Avatar). Istället använder vi små kuber, 
voxlar. En voxel är en tredimensionell mot-

svarighet till en pixel, ett volymelement (se 
bild nedan). Fördelarna är att en voxel tar 
färre bitar än en triangel och erbjuder helt 
nya komprimeringsmöjligheter. Man kan få 
extremt hög noggranhet för samma mängd 
data som behöver lagras. 

– Vi kan göra en 3D-representation av 
hela Chalmersområdet på Johanneberg 
med en millimeters noggrannhet. Alltså 
med hög upplösning. Men det kräver en 
enorm datakapacitet, säger Ulf.

Man behöver göra en ”hierarkisk data-
komprimering” som även tar bort redun-

En digitalhund framtagen på Chalmers. Ut-
maningen är pälsen. Varje hårstrå simuleras! 
Sedan år 2000 har Ulf Assarsson och hans 
kolleger sysslat med algoritmer för att lösa  
bl. a. frågorna med korrekta realistiska skug-
gor. Pälsen måste ha ”verkliga skuggor” för 
att upplevas som just verklig.

Epic Citadel – en stor 
scen ur Unreal Engine. 
Här, representerad 
med voxlar (dvs kuber) 
i fyra olika upplösningar. 
Ju mindre voxlarna är, 
desto högre noggrann-
het uppnås men desto 
viktigare blir komprime-
ringen. Ulfs team rym-
mer millimeterprecision 
på ett vanligt grafikkort.

Tema IT 
& Data
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dans. Ulf förklarar väldigt pedagogiskt: 
– Finn mönster i datan och ta därmed 

bort repeterad information! 
Låter självklart men är synnerligen 

utmanande. 3D-scenen på Chalmers skulle 
då kunna beskrivas så här:

Originalfilen behöver totalt i utrymme, 
UTAN rensning, 262 terrabytes (TB).

Efter en första komprimering kan man 
komma ner till totalt 30 gigabytes (GB)

Medan målet för Ulf skulle kunna vara 
1 GB.

Vad kommer av detta? Givetvis förutom 
frigjord datautrymme ... snabbhet. Att 
hantera en ”datoranimerad användarstyrd 
promenad med hög upplösning” kan ske 
utan fördröjning i stunden.

Dataspelsindustrin – en gigant
I undersökningar bland ungdomar fram-
kommer att ett av de hetaste drömjobben är 
dataspelsutvecklare. Ulf ger oss några siffror 
för att förstå vidden av branschen.

De dyraste dataspelen att utveckla och 
marknadsföra: omräknat till dollar i 2017 
års kostnadsnivå

1:  Call of duty: Modern Warfare 
279 miljoner dollar

2: Grand Theft: 270 miljoner
3: Final Fanatasy, del 4: 216 miljoner
4: Star Wars; The old republic: 213 miljoner
Vad finns det då för utbildningar inom 

detta? Institutionen är ju ett samarbete med 
Chalmers och Göteborgs Universitet. På 
GU finns en utbildning: ”Game design & 
technology”. Med tonvikt på design. Och 
på Chalmers finns en utbildning som är en 

del av en Master. Men Ulf berättar att det 
på planeringsstadiet finns en ny master som 
ska vara på en mer ”ingenjörsmässig nivå”: 
Computing systems.

Spaning mot framtiden
Ulf Assarsson ger oss några stokastiska 
fakta att begrunda.

• Ett spännande fokusområde idag är FVV; 
Free Viewpoint Video, där åskådaren själv 
väljer betraktningsvinkel av en digitaliserad, 
rörlig 3D-projektion (Läs mer i bildtexen 
ovan). Tekniken är i sin linda och snart 
kommersiell verklighet.

Men då måste saker utvecklas: för att 
det ska vara möjligt krävs enorma mängder 
data i varje tidsögonblick. Dessa måste 
komprimeras till än så länge ouppnåeliga 
nivåer. Mycket algoritmer och matematik. 
Kamerateknologin måste också tas till helt 
nya nivåer!

• En dator kommer att ha samma kapacitet 
som en mänsklig hjärna år 2030.

• Datorerna kommer att fortsätta öka i 
prestanda med c:a 1000 ggr på 10-15 år.

• ”En optimal portabel dator kommer att 
kunna prestera likvärdigt med alla mänsk-
liga tankar under de senaste 10 000 åren. 
(Innebär beräkningsmässigt 10 miljarder 
mänskliga hjärnor under 10 000 år) Datorn 
utför detta på 10 mikrosekunder!! Denna 
nivå på datorkraft beräknas vara tillgänglig 
för en kostnad av 1 000 dollar år 2080!

Ulf Assarsson påpekar att det är hypo-
teser, men ändå. Det både skrämmer och 
fascinerar.

LRN

FVV = Free Viewpoint
Video. Ulf Assarsson 
sitter mitt i testriggen 
med 3 kameror som tar 
25 bilder/sekund. Idén är 
att åskådaren ska kunna 
välja ur vilken vinkel de 
vill se Ulf. Vill man vandra 
runt honom? Microsoft 
och Ulf är långt framme. 
Bland tänkbara använd-
ningsområden märks till 
exempel:
1: Kirurgi. I utbildnings-
syfte kan läkarstuden-
ter ”gå runt” i en utförd 
operation för att lära.
2: Hollywood. Den som 
ser film kan själv bli mer 
aktiv. Kan välja kamera-
vinkel, vandra runt!
Framtiden innebär att 
åskådaren kan göras 
mycket mer som en 
integrerad del.

Fysikaliska Leksaker 
flyttar till ny lekplats

Äntligen! Efter att ha legat ned-
packade sedan de tidigare loka-
lerna drabbats av en vattenläcka 
får  Fyiskaliska Leksaker nu en 
ny lekplats på Chalmers.
Professor Per-Ola Nilsson, F64, 
startade i helt egen regi Fysikaliska 
Leksaker 1997. Verksamheten växte 
och 2003 valde Chalmers att gå in 
fullt ut. Lokaler till de då över 300 
leksakerna och tekniska experimen-
ten fick lokaler i Vasaområdet. 

Sommaren 2016 uppstod en 
vattenskada. Allt packades ner. Nu 
är nya lokaler ordnade i Gamla 
F-huset på Johanneberg, ingång från 
Kemigården, på våning 3. Invigning 
enligt plan januari 2018. Lokalerna är 
något mindre och man tänker sig att 
förnya genom att ha vissa teman över 
tid, exempelvis magnetism, mekanik 
osv. En nyhet, det Planetarium som 
funnits hos Göteborgs Universitet 
bli en del av det nya. Vi kommer att 
se nya personer som guidar grupper, 
barn och oss alumner runt, men sä-
kert finns Per-Ola Nilsson, F64, och 
hans kollega Kjell Sedig, M74, kvar i 
kulisserna.

I sammanhanget citerar vi Albert 
Einstein:” Den teori som inte går att 
förklara för en tolvåring är värdelös”. 
Tips: Det är minst lika roligt och 
givande för oss vuxna alumner att få 
en guidad visning som för barngrup-
perna! LRN

Hos Fysikaliska Leksaker finns över 300 
leksaker och tekniska experimet samlade. 
Nu får de äntligen ett nytt hem igen. 



Per Stenström har sina rötter i Lund. Han 
tog sin examen på Lunds Tekniska Hög-
skola och arbetade därefter tre år i industrin, 
varefter han årtervände och doktorerade i 
Lund. 1995 sökte och fick Per en professur 
på Chalmers, som han varit trogen sedan dess. 

– Det var initialt lite förvirrat för jag fick 
en helt ny tjänst: ”Professur i datorarkitek-
tur”. Fick åtskilliga samtal som undrade 
varför den inte låg på A-sektionen då det 
ju gällde ritande av hus etc. Så småningom 
blev det klart att det gällde uppbyggnad 
och utveckling av datorer. Kort sagt att få ut 
max av de byggdelar som vi har att tillgå i 
själva datorbyggandet, förklarar Per.

Att Chalmers och Per idag står högt i 
kurs internationellt visas av att merparten 
av doktoranderna kommer från all värdens 
hörn. Exempelvis från Indien och Pakistan 
samt från Ryssland i Europa osv.

Hittills har kisel varit lösningen
Sedan 70-talet har grundbyggmaterial-
et i en dator varit kisel. Huvuduppgift i 
byggandet är att framställa transistorer på 
dess yta. Dessa kan växla mellan två lägen; 
av och på. Eller noll och ett, om man hellre 
vill uttrycka det så. Och ju fler transistorer, 
desto snabbare och mer komplexa beräk-
ningar kan utföras. 
Amerikanen Gordon Moore fastslog att 
antalet transistorer på en kvadratcenti-
meter ”kiselbricka” kan dubbleras genom 
krympning vart annat år. Hittills har 
datorindustrin levt upp till detta, men det 
kommer en dag då kiseltransistorn inte kan 
göras mindre. Idag kan en transistor vara 20 
Nanometer i storlek (En Ångström = 0,1 
Nanometer = en atom stor), vilket innebär 

att dagens transistor är ungefär lika stor 
som 200 atomer. Man tror att transistor-
minskningen når taket – eller botten – vid 
8 Nanometer.

– Men det är inte enbart antalet tran-
sistorer som bestämmer en dators max-
kapacitet. ”Lika viktigt är att ”man håller 
i gång transistorerna”. Vem som håller i 
taktpinnen och hur frekvent man kan ge 
arbetsdirektiv”, säger Per Stenström. 1970 
var farten c:a 1 MHz, (M är 1 miljon)

Målet var att försöka öka svängning-
arna med 30 procent per år. Verkligheten 
överträffar förväntan för idag ”svänger 
taktpinnen med otroliga 1 Giga Hz” = 1 
miljard per sekund!

Nästa steg
Utmaningen är att gå vidare när vägs ände 
på inslaget spår är nådd. Man slår ner pålen 
och gör vad? Det finns en kiselbricka, 1 
kvadratcentimeter, full med transistorer. 
Lösningen:  bygg två lager. Elför-
brukningen kommer att öka 
och detta alstrar värme. Det 
gäller att få ner värmen 
för att öka kapaciteten. 
Värmen sänker pre-
stationsgränser. Alltså 
gäller det att göra allt 
energi snålare. För mins-
kad värmeutveckling 
ger: 1: Bättre räkne-
kapacitet. 2: Mins-
kad miljöpåverkan. 
3: Minskning av all 
jordens elförbrukning, 
där datorer idag svarar 
för fem procent av den totalt 

tillgängliga elen!
Det amerikanska storföretaget Face-

book har byggt en enormt stor datorcentral 
i Sverige utanför Umeå. Varför där? Ett 
krav är att de får tillgång till elleveranser 
från vårt pålitliga elnät, men lika stor orsak 
är det kalla klimatet som ger en kostnads-
effektiv kylning av datorerna. Utmaningen 
blir alltså att bygga energisnålare, inte bara 
för speciella användningsområden utan 
generellt. För allt detta  behövs effektivare 
och energisnålare datorer, vilket innebär en 
ständig utveckling.

Möjligheter och risker med AI 
AI – Artificiell intelligens – är intelligens 
som uppvisas av maskiner. Datorutveck-
lingen har börjat resan dit. För att klara 
detta krävs datorer som är både synnerligen 
energieffektiva och snabba. Per Stenström 
påpekar att hela detta fält inom datautveck-

ling kommer att ha stor betydelse 
för bland annat självkörande 

bilar.
Man vill eftersträva att 
en självkörande bil kör 
som vore den framförd 
av en människa. Och på 

vägen dit finns utma-
ningar: tänk dig en bil 
som kommer körande 
på en smal väg. Plöts-
ligt hoppar en hund ut 
på vänster sida. Från 
höger kommer ett 
barn med en boll ut-

springande. Det hinns 
inte med att bromsa, 

men man kan väja! 

Tema IT 
& Data

Per vet hur morgondagens dator ska byggas
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Nej, en professor i datorarkitektur konstruerar inte byggnader i sin dator.
Han utvecklar nya datorer.
På Chalmers heter han Per Stenström. Här bjuder han både på en titt i backspegeln 
och en framtidsspaning.

Per Stenström, professor i Datorakitektur vid Chalmers har sedan 2012 haft ett av de 
finaste uppdragen man kan få, vid sidan av sin ordinarie tjänst. Han ingår i en 
grupp på fem personer som utser en årlig vinnare till Alan Turing Award. 
Det har kallats ”nobelpriset i informationsteknik”. Prissumman ligger
 på samma nivå som de verkliga nobelprisen, dvs c:a 1 miljon 
dollar. Övriga fyra jurymedlemmar kommer från Stanford 
University, Berkeley, Massachusetts Institute 
of Technology (MIT) och Harvard, alla i USA.
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Per vet hur morgondagens dator ska byggas

King Carl XVI Gustaf opens doors in USA

Chairman of the delegation, 
Leif Johansson, M77.

The two new graduates in the 
delegation, Fredrik Nyhlén 
(KF17, Chalmers) and Sara 
Olsson from KTH.

In May some 30 captains of Swedish industry travelled with the King of Sweden to 
the USA. The theme for their busy schedule of strategic visits to companies, research 
centres and politicians was “the USA as a growth engine with digitalisation as an 
important driver”. The delegation also included two new engineering graduates, one 
of them, Fredrik Nyhlén, from Chalmers (KF17). Avançons asks, “How come?”

“In 2016, at a Careers Fair where compa-
nies and organisations can link up with 
final-year Chalmers students, I spotted a 
note in the stand for the Swedish Associa-
tion for Graduate Engineers. It said simply: 
‘Want to visit the USA with the King in 
May? Just fill in the form and send it to us.’ 
The only stipulation was that you had to 
have recently graduated prior to the trip. I’d 
always imagined it was other people who 
had all the luck, so I was stunned when I 
learned that I, along with Sara Olsson, a 
graduate from KTH the Royal Institute of 
Technology in Stockholm, had been chosen 
from hundreds of applicants,” Fredrik says.

Royal Technology Missions like this 
have been arranged almost annually for 
more than 30 years by the Royal Swedish 
Academy of Engineering Sciences (IVA). 

The delegation was led by the IVA’s 
patron, HM King Carl XVI Gustaf, and 
IVA chairman, Leif Johansson, himself a 
Chalmers graduate (M77) and recipient of 
the Gustav Dalén Medal in 2007, currently 
serving as chairman of Ericsson and Astra 
Zenica. Delegates were joined in the USA 
by Sweden’s Ambassador, Björn Lyrvall, and 
Consul General in New York, Leif Pagrotsky.

“From New York we travelled to Wash-
ington and then Boston before flying home 
on day six. The king’s presence opened 
doors to some of the USA’s most influential 
business leaders,” Fredrik says. 

“Will computers take over?” was a fre-
quently aired question during the trip.

In New York delegates visited IBM’s 
HQ, Google, the New York Academy of 
Sciences. JP Morgan Investment Bank and 
the Nasdaq Exchange.

In Washington they were welcomed by 
a Congressman with Swedish roots, who 
provided a political perspective on digital-
isation and the USA’s future as a leader in 
this sector. There were visits, too, to NASA, 
where climate change studies have now 
been discontinued and replaced by meteor-
ological research, and to Janelia, a gigantic 
research centre spearheading research into 
the human brain. One of the areas that the 
guide there, Eric Betzig, 2014 Nobel laure-
ate in Chemistry, focused on was Artificial 
Intelligence in computers.

In Boston delegates visited two universi-
ties at the forefront of scientific enquiry, 
Harvard and MIT. However, the focus was 
not exclusively on cutting edge technology: 
at MIT questions were also raised about 
how to spark children’s interest in science 
by introducing them at an early age to 
coding concepts in computer games. 

“An incredibly impressive experience 
with input from many sources on today’s 
and tomorrow’s digital landscape. For me 
personally, being part of it was an amazing 
and unforgettable opportunity,” Fredrik 
Nyhlén concludes.

HM King Carl XVI Gustaf took a very active part in the mission – interest-
ed, inquisitive and often humorous, as here when inspiring laughter in 
the auditorium. Nearest the camera is Sweden’s Consul General in New 
York, Leif Pagrotsky, and beside him, IVA President, Björn O Nilsson.

Ett blixt-
snabbt beslut 
krävs, välja att 
köra på hund 
eller barn? 

Ett otäckt 
exempel, men 
som visar på 
den oerhörda 
komplexi-
teten/utma-
ningen med 
självkörande 
bilar och de 
ingående da-
torernas delaktighet och kravet på dem.

Den viktiga källkritiken
Per tar ett annat exempel:

– Googles sökmotor kan utvecklas 
till att analysera bilder. Vi tar Antik-
rundan som exempel och alla uppvi-
sade loppisfynd. Säg att du tar fram 
mobilen och filmar en vas på en loppis. 
Bilden analyseras av Google och vips 
får vi information att vasen är 800 år 
gammal från Mingdynastin i Kina och 
inte värd 5 000 kronor som säljaren 
kräver utan 200 000 kronor. Påstår 
Google.

Är det helt säker ett fynd? Ska vi ta 
beslut bara utifrån info från Google? 
Maskininlärningsalgoritmerna, som 
ligger till grund, är de hundraprocen-
tiga?

Det måste åligga den som söker 
information att kolla upp, att ifrå-
gasätta, vara källkritisk. Annars kan 
vi bli fullständigt robotsyrda av våra 
framtida datorer, avslutar Per Ekström, 
professor i dataarkitektur på Chalmers 
sin framtidsspaning som vänligt nog 
hållits på en nivå så att vi alla kunnat 
hänga med. LRN

1946:
10 m

2016:
10 mm

Det är skillnad på storlek 
på processor i går och 
idag. För att inte tala om 
hur snabbt de arbetar ...
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Johan Karlsson, E82, professor på 
 Chalmers och prefekt vid Institutionen 
för data- och informationsteknik (D&IT) 
har på nära håll varit med om en osannolik 
utveckling. Johan påminner, för oss lite 
äldre, om att Göteborgs Datacentral, på 
70-80 talet, fanns att beskåda i ett helt käl-
larplan, bakom stora glasrutor, när man som 
teknolog promenerade från Chalmers ner 
till Kapellplatsen. Utrustningen bestod av 
ett antal stora, närmast gigantiska IBM-da-
torer som kopplats samman och ihop med 
Olivettis kringutrustning – tangentbord 

- skrivare etc. Utrustningen och kapaciteten 
var imponerande för sin tid. Chalmers och 
Göteborgs Universitet arbetade där. Johan 
tar fram sin mobiltelefon av senaste snitt: 

 – Beräkningskapaciteten i den här lilla 
mobilen är flera tusen gånger 

större än i en stordator från 
1970-talet. För att visa 

på utvecklingen, säger 
Johan Karlsson vid vår 
intervju.

När civilingenjörsexamen på Elektro var 
klar 1982 började Johan jobba för Norske 
Veritas i Oslo. Av olika orsaker flyttade han 
åter till Göteborg och började, mer av en 
slump, att ”lissa” på Chalmers.

På rätt plats
– Det rullade på, och 1990 blev jag teko-
nologie doktor. Och det ämnesområde 
jag jobbade inom var ju minst sagt under 
utveckling och högintressant. När jag 2003 
blev professor på Chalmers var saken klar, 
jag var på rätt plats, berättar han.

2015 blev Johan prefekt för Institu-
tionen för data- och informationsteknik 
(D&IT), som formellt hade bildats 2005.

Institutionen är en av två som är gemen-
samma för Chalmers och Göteborgs 
 universitet (GU). (Den andra är Matema-
tiska Vetenskaper)

Som ansvarig prefekt rapporterar Johan 
till två huvudmän, rektor på Chalmers och 
dekanus för IT-fakulteten på GU. Institu-
tionen har cirka 200 årsanställda statione-

rade på Campus Johanneberg och 
ungefär 70 på Campus Lind-
holmen. Av dessa är drygt 110 
doktorander.

Explosionsartad ökning
– En färsk ”prognos” från Depart-
ment of Labor i USA förutspår 
att mer än hälften av alla så kallade 
STEM-jobs (Science, Technolo-
gy, Engineering & Mathematics) 
kommer att finns inom data- och 
informationstekniken 2020. Prog-
nosen avser situationen i USA, men 
trenden är tydlig, säger Johan. 

Efterfrågan på ingenjörer 
inom data- och informations-
teknik ökar för närvarande 
explosionsartat, i Sverige och 
internationellt. En viktig orsak 

till detta är den allt snabbare 

digitaliseringen av samhället.
– Det räcker inte med att öka antalet 

studieplatser.  Vi behöver också bredda 
utbudet av masterprogram och kurser. Be-
hovet är nästan ofattbart stort. Men vi kan 
inte springa på att alla bollar! förtydligar 
Johan Karlsson. 

– Våra resurser är begränsade, vilket 
ställer krav på väl utmejslade strategier.  
Data Science (Big Data), Spelteknologi 
och Grön IT är ”nya” områden som vi satsar 
på. Vi behöver även bredda rekryteringen 
till våra utbildningar. En ökning av andelen  
kvinnor bland studenter och lärare är ett 
av våra absolut viktigaste mål. Idag är 18 
procent av våra lärare kvinnor.  För studen-
terna  varierar andelen kvinnor mellan olika 
program, men ligger i genomsnitt runt 15 
procent , vilket förstås är på tok för lågt!

Några av institutionens tongivande 
forskare är professor Jan Bosch, som 
förestår Software Center, och professor 
Mary Sheeran, som utvecklar metoder för 
verfiering av hård- och mjukvara. Professor 
Ulf Assarsson, F97, arbetar med algoritmer 
för datorgrafik med tillämpningar inom  
medicinsk teknik, spel och film. 

Vad vill spelindustrin ha för kompetens? 
Läs mer på sidan 8. Per Stenström, profes-
sor i Datorarkitektur, läs mer på sidan 10

Projekt med självkörande bilar
Institutionen är värd för REVERE, som lite 
förenklat kan kallas ”Chalmers garage” där 
flera institutioner jobbar med att ta fram 
självkörande bilar.Institutionen erbjuder 
mer än 150 kurser på 25 olika program från 
grund- till forskarutbildnings nivå på Chal-
mers och Göteborgs Universitet.

– Jag vill framhålla att söktrycket är stort 
även internationellt. Vi ser det som ett gott 
betyg på att vi ligger väl framme i ett världs-
perspektiv. Vårt arbetsfält är ju globalt. Vi 
har idag 30 nationaliteter representerade på 
institutionen, avslutar Johan Karlsson. LRN
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”Nu måste vi välja strategi – vi 
kan inte springa på alla bollar”
– Johan Karlsson, professor och prefekt, om framtidens utbildningsstrategier

Trenden är tydlig. Data- och informationstekniken växer och utvecklas oerhört 
snabbt. Vilken väg ska Chalmers och GU välja?

Johan Karlsson, E82, professor och 
prefekt på Chalmers vid Institutionen 
för data- och informationsteknik (D&IT)



André bytte dobbskorna 
mot doktorshatten
André Kelkkanen ville lämna Bor-

länge för att förverkliga ungdoms-
drömmen om att bli fotbollsspelare 

på heltid. Kontrakt skevs med BK Häcken, 
som på den tiden återfanns i superettan. 
Flyttlasset gick till Göteborg efter som-
maren 2003. Ganska snart stod det klart 
att den fotbollstokige dalmasen inte riktigt 
nådde upp till den elitklass som behövs för 
att bli proffs.

André som, i motsats till Zlatan, 
Glenn Hysén m fl, hade en framgångs-
rik gymnasie examen bakom sig sökte-
Chalmers och antogs på E-linjen 2004.

2006 var det dags att välja masterspro-
gram. André kom in på Entreprenörspro-
grammet och fick kontakt med professor 
Mats Lundqvist, F91. Tre olika företagsem-
bryon var han med om att försöka få till 
fungerande företag/verksamheter. Det 
lyckades inte riktigt. Men viljan att skapa 
något hade väckts. Chalmers disponerar 
och äger åtskilliga idéer, patent och bland 
dessa fanns ett som låg inom sektorn 
Kvantmekanik. Bakom detta fanns profes-
sor Mats Lundqvist pappa Bengt Lund-
qvist. Tillsammans med André beslöt de att 
idén var för långt ner i utvecklingstrappan 
för att kunna produktifieras inom rimlig 
tid och så var grunderna inte helt belagda. 
Beslut togs att André skulle doktorera 
utifrån vad som fanns och samtidigt skapa 
beslutsunderlag för en eventuell framtid. 

– Det blev en hel del kvalitativa veten-
skapliga rapporter men dessvärre ingen 
kommersiell produkt. Men det resulterade i 
en Teknologie Doktorsexamen som avlades 
vid DTU (Danmarks Tekniska Universitet) 
i Köpenhamn 2011, förklarar André.

Nyttiggjorda forskningsresultat
Chalmers, närmare bestämt Innovations-
kontoret, blev därefter André Kelkkanens 
arbetsplats 2011-2016. Arbetsuppgiften 
gick ut på att hjälpa forskare att nyttiggöra 
forskningaresultat. Samhället som satsar 
stora belopp i olika forskningsprojekt har 
en stark önskan att rön/forskningsresultat 
som är möjliga att skapa verksam-
heter av ska få stöd och assistens. 
Fokus för André hamnade delvis 
på frågor om patenterbarhet 

bland annat inom IT. 
Zeropoint Technologies, ett IT företag 

baserat på chalmersidéer från bla professor 
Per Stenström (läs på sidan 10) som en av 
medgrundarna, hade fått in kapital från ex-
terna investerare bl. a. Chalmers Ventures, 
och stod beredda att ta sina idéer vidare till 
produkt och sedan vidare ut på marknaden. 
André anställdes som affärsutvecklare när 
företaget tog steget, började anställa och 

”skalade upp”. 

Minneskomprimering
Ämnes/produkt-området är minneskom-
primering av ingående data. Man talar om 
att man eliminerar redundans, det vill 
säga upprepad data. Målet är att 
med hjälp av automatisk analys av 
datamängderna kunna använda 
olika algoritmfamiljer baserat på 
vilken som passar bäst I varje 

enskilt fall.

Det som genomsyrar allt är att om man 
uppnår en effektiv komprimering snabbas 
dataprocesser upp. 

– Det finns komprimerande algoritmer i 
dag, exempelvis specialiserade för just bild-
hantering, som till exempel JPG-formatet. 
Men vad vi utvecklat och ska saluföra är att 
kunna komprimera och hantera generella 
och breda datamängder. Med fungerande 
algoritmer kan processerna snabbas upp 
i bla mobiltelefonernas RAM-minne. 
Bolagets utbud kan förenklat sammanfattas 
i två begrepp: väldigt snabba och generella, 
förklarar André Kelkkanen.

Ut på världsmarknaden
Idag är man sju-åtta personer verksamma i 
bolaget. 

– Vi har en ”tidig produkt” med ett tyd-
ligt kundfokus som vi nu börjar sälja. Idén 
är att vi utifrån den kan vidareutveckla för 
andra målgrupper. Och givetvis utveckla 
kontinuerligt för existerande kunder i 
framtiden, förklarar André, som befinner 
sig mitt i företagets lanseringsfas.

Verksamheten utgår från några basala 
idéer som anpassas/utvecklas för olika använ-
dare bl. a. för: server – mobil – FPGA-accele-
rator. (Det senare rör sig om programlogistik)

Kunderna finns över hela världen och 
utgörs mestadels av multinationella aktörer 
och företag. Jag är övertygad om att valet 
André Kelkkanen, E08, tog att lägga fot-
bollsskorna på hyllan och i stället satsa på 
Chalmers och nu IT-företag var rätt beslut!

LRN

André Kelkkanen, E08, bytte fotbollsskorna mot 
doktorshatten.
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Hogia – siktar hela tiden framåt

Tema IT 
& Data

Bert-Inge Hogsved, F67, var en synner-
ligen aktiv chalmerist, inte bara studie-
mässigt. Han var kassör i CCC (Chalmers 
 Cortége Comitté), aktiv i Sångkören, 
övergripande ansvarig för dåtidens ”0-ning” 
i form av ”Noll-general”. På den första 
julfesten i Chalmers Kårhus fick han syn på 
en snygg tjej, Åse. De är fortfarande ett par! 
Examen avlades 1967 på F-linjen.Därefter 
blev det arbete i petrokemiska industrin i 
Stenungsund i 13 år.

Hustrun Åse jobbade med redovisning 
i egen regi. På 1970 talet köpte Bert-Inge 
en första generationens dator och gjorde 
en programvara för att underlätta hennes 
ekonomiarbete. 1980 tog Bert-Inge beslutet 
att försöka stå på egna ben och Hogia föd-
des. Folk anställdes för att göra programvara 
för datorer. När antalet anställda kom upp 
i åtta blev källaren i egna villan för trång 
och verksamheten flyttade till hyrda lokaler. 
Idag ligger Hogias egenägda huvudkontor, 
med de 550 anställda som finns i Stenung-
sund, precis nere vid havskanten. Koncernen 
är familjeägd. Bert-Inge är en första gene-
rationens Data & IT-pionjär som verkligen 
skapat ett framgångsrikt företag.

Fortsatt kontakt med Chalmers
Bert-Inge släppte inte kontakten med 
Chalmers och satt bl. a. med i Chalmers 
styrelse 1994, det år Chalmers blev en 
självständig Stiftelsehögskola.

– Jag fick uppleva förvandlingen från 
en ”Myndighetshögskola med restriktioner” 

till en med större känsla och frihetsgrader. 
Chalmers var först ut med att aktivt knyta 
kontakter med omvärlden, samhället, med 
industrin inte bara i Sverige. Man kan säga 
att Chalmers i dag är som ett fungerande 
storföretag, redo att möta en föränderlig 
omvärld med en organisation som kan 
hänga på möjligheter, förklarar Bert-Inge. 
Han satt i Chalmers styrelse till 2007.

Hogia-gruppen består av 27 ingående 
bolag i Norden och i Storbritannien.

Bert-Inges idé har hela tiden varit att 
individen, företagets anställda, ska synas 
och märkas.

Därav nedbrytningen i underbolag. 
Korta beslutsvägar, stor delaktighet. 

– Jag vill eftersträva en organisk före-
tagstillväxt, vilket innebär stor grad av 
självfinansiering och att vi inte ska anställa 
fler än vi kan ta hand om på ett bra sätt och 
integrera i företaget. Målet är 25 nya per år, 

och det målet har vi lyckats uppnå varje år 
de senaste åtta åren, säger Bert-Inge. 

Företaget har visat vinst i samtliga årsre-
dovisningar de senaste 26 åren. Vinstnivån 
läggs på 4 procent av omsättningen, översti-
ger den detta återinvesteras överskottet i 
det familjeägda bolaget. Omsättningen 
2016 var 539 miljoner SEK. Genom att 
bolagisera i mindre enheter ges de anställda 
större möjligheter att göra sig hörda, att 
synas och man kan påverka. Arbetstrivseln 
ökar helt enkelt!

Står på tre ben
Hogias produkter är, förenklat, programva-
ror inom tre huvudsektorer: 

1: Ekonomisystem. Exempel: Sveriges tio 
största revisionsbyråer använder program-
varor från Hogia. Sex miljoner hyresavier 
skrivs exempelvis årligen ut med Hogias 
Fastighetssystem. 

2: Löne- och personalsystem. Grundpro-
gramvaror som kan kompletteras utgående 
från kundens behov och önskan. Exempel 
föränderliga semesterersättningar, trakta-
menten, tidrapporter, reseräkningar och 
mycket mer!

3: Transport. 1 500 000 000 kollektivresor 
i Norden görs varje år med reseinformation 
från Hogias informationssystem  PubTrans. 
500 åkerier har planeringsprogram från 
Hogia, som för alla ingående lastbilar 
sparar diesel motsvarande 2 500 fullastade 
tankbilar med diesel på ett år! Bert-Inge 
har, som sann chalmerist,räknat ut att 

Fina Kuikka, TD17, anställ-
des i somras efter att ha 

avlagt chalmersexamen på TD 
(Teknisk Design)-linjen 2017. 
Så här beskrivs den linjen i kort-
form: ”Utbildningslinjen utgår 
från kurser från bl. a. maskin-
sektionen som kombineras och 
kompletteras med användar-
fokuserad design. Form och 
funktion baseras på användares 
behov och efterfrågan”. 

Viktigt är gränssnittet; ytan 
som brukaren interagerar med. 
Det finns både fysiska och 
digitala sådana. Mycket digi-
taliseras idag och även många 
fysiska produkter har kom-
pletterande digitala produkter 
och/eller gränssnitt. IT& Data 
är en integrerad del av dagens 
helhet även för fysiska pro-
dukter. Exempelvis appar och 
uppkopplade produkter.

På Hogia ingår Fina i en 
grupp av UX (User Experien-
ce)-designers. 

– Det finns utrymme för 
mig att tillämpa det jag lärt 
mig på Chalmers och att få 
vara med att sätta UX på 
kartan, säger Fina .

Fina Kuikka beskriver sitt 
arbete hos Hogia:

– Jag underlättar vardagen 
för användare. Först definierar 

jag en effekt jag vill uppnå och 
jobbar därefter interaktivt med 

Fina – UX-designer på Hogia som underlättar din vardag

Fina Kuikka, TD17, arbetar som 
UX-designer på Hogia.

Först hjälpte han hustrun. Sedan resten av världen. Vi har träffat Bert-Inge  Hogsved, 
F67, mannen bakom Hogia, vars programvaror idag återfinns över hela klotet.

Bert-Inge Hogsved, F67, mannen bakom Hogia.
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Sektionerna är döda, länge 
leve studentsektionerna!

om man ställer dessa i en rad når tankbi-
larna, från Stenungsund till Götaplatsen 
i Göteborg. En enorm kostnadsbesparing 
för åkerierna och en lika stor åtgärd för vår 
miljö. Transportrelaterade programvaror 
för rederier och godsterminaler har Hogia i 
dag installerat i samtliga världsdelar. 

Största satsningen hittills
Satsningen avser utveckling av ett brett 
sortiment av programvaror baserade på den 
egenutvecklade molnplattformen Hogia 
Star som säkerställer att man kan leverera 
bra och användarvänliga produkter under 
lång tid framöver. Hogia Star är mer än en 
mikrotjänstbaserad arkitektur som möj-
liggör att alla produkter som Hogia bygger 
hänger ihop och skapar en gemensam 
lösning som är skalbar och modulär. En 
del är Open-serien där man ska tillgodose 
behoven hos alla företag med fler än nio 
anställda.Vi citerar: ” Open är vårt djärva 
och visionära sätt att möta dagens och mor-
gondagen behov av ett mer effektivt, delat 
och automatiserat arbetssätt. Open står för 
öppenhet och ett decentraliserat användan-
de. Tidigare har våra programvaror använts 
av en eller ett par ”proffsadministratörer” 
som dagligen arbetar i systemet – så ser 
användandet inte ut framöver”. LRN

designprocessen genom att utforska, 
skapa och testa för att slutligen förfina 
hela produkter, flöden och interaktio-
ner. Genom att undersöka användarens 
dagliga situation och behov lägger jag 
grunden för nya UX-strategier och idéer, 
stora som små. Därefter visualiserar jag 
konceptet för att kommunicera internt 
med produktägare, utvecklare och för att 
testa på brukare inom målgruppen. 

LRN

Hogias nya kontorsbyggnad kommer att stå klar 
hösten 2019. Bild: Wingårdhs

Oscar Evertsson, 
ordförande på 
IT-sektionen, sit-
ter vid sektionens 
symbolbild målad 
på asfalten ovan-
för Olgas trappor.

Förr var Chalmers styrt efter och 
starkt förankrat i den inarbetade 
uppdelningen i sektioner. Vi hade 
bl. a. Maskin = M sektionen, Väg & 
Vatten = V sektionen, Elektronik = E 
sektionen osv. I dag är de avskaf-
fade MEN finns ändock kvar! Varför 
och hur går det till? 

Nytillkomna chalmersområden som 
exempelvis handlar om IT och Data, 
var skulle de ha fått plats ? Ett radikalt 
beslut från Chalmers ledning gjorde 
att sektionerna togs bort och ett antal 
större institutioner bildades. Men då klev 
Chalmers Studentkår fram och idag finns 
15 studentsektioner i Studentkårens orga-
nisation. Alltså finns det idag och fortsatt 
en M-sektion, en V-sektion, en E-sektion, 
men då formellt kopplad till Student-
kåren. Och i det här sammanhanget, det 
viktigaste, det finns en IT-sektion och en 
Data-sektion och för andra nystartade 
chalmersatsningar. M-sektionen har 
Asterix som sitt ”skyddshelgon”, E-sektio-
nen har Kalle Anka och IT-sektionen har 
Smurfarna.

Superhet inriktning
Oscar Evertsson, student på ett mas-
tersprogram på IT, är ordförande på 
IT-sektionen;  ”Student division presi-
dent of Software Engineering. A part of 
Chalmers Student Union”.Det finns två 
associerade mastersprogram med IT-pro-
grammet. A: Interaction Design and 
Technologies och B: Software Engine-
ering and Technology. Oscar konstaterar 
att söktrycket på de plaster som erbjuds är 
minst sagt högt. Inte bara för att utbild-
ningen har mycket hög klass sett ur ett 
svenskt och internationellt perspektiv 
utan även för det stora intresset för just 
IT hos studenter. Och inte att förglömma 

den enorma arbetsmarknad som erbjuds 
efter avlagd examen. 

– Detta är en möjlighet för oss men 
även en svaghet och utmaning. Chalmers 
har de senaste åren haft ett överintag på 
grund av omvärldens lockrop med väl-
betalda jobb, som får studenter att hoppa 
av innan examen. Vi tillsammans med 
Chalmers jobbar målmedvetet på att få 
våra studenter att fullfölja studierna. Tufft 
när högavlönade jobb erbjuds i den andra 
vågskålen. Å andra sidan finns säkert 
jobben kvar när man väl har examen klar”, 
kommenterar Oscar.

Detta gör IT-sektionen
Oscar är inte ensam i sektionsledningen, 
utan delar ansvaret och arbetsbördan med 
sju andra studenter. Ledningen/”styret” 
benämns och skrivs här givetvis StyrIT. 
Inte ens de senaste tekniska landvinning-
arna kommer undan Göteborgshumorn !

Oscar förklarar att StyrIT:s roll är att 
”knyta ihop och vara spindeln i nätet” med 
bl. a. en tydlig prio på det sociala. Man 
har på sektionen 16 olika föreningar och 
kommittéer som alla är ytterst aktiva, som 
svetsar samman studenterna, till exempel 
föreningen ”8-bIT” som arrangerar spel-
kvällar med digitala spel. 

Oscar Evertsson berättar också om 
den mer formella delen av uppdraget, 
nämligen det ytterst goda samarbetet man 
har med Chalmers och då specifikt med 
programansvarige för  IT-programmet, 
Niklas Broberg, D05, tekniklektor inom 
informationssäkerhet, som StyIT möter 
var annan vecka. 

– Vi behandlar högt och lågt, stort och 
smått. Samarbetet med Niklas fungerar 
väldigt bra. Chalmers får ju på detta sätt 
en direktkontakt med oss studenter på 
sektionen, avslutar Oscar Evertsson.

LRN
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Chalmers entreprenörsskola fyller 20

Tema IT 
& Data

Entreprenörskolan har sedan starten 1997 
antagit ca 30 elever årligen på den tvååriga 
mastersutbildningen. Söktrycket har alltid 
varit extremt högt. Eleverna får väja på 
dryga dussinet s k verksamhetsembryon 
och utifrån detta bildas tiotalet grupper 
som får utmaningen att starta upp en 
verksamhet eller företag utifrån respektive 
vald grundidé. Många grundidéer kommer 
från oss alumner som bidragti med något 

”klurigt man haft liggande i byrålådan” eller 
en idé som man inte riktigt orkat med att 
starta upp. Här finns möjligheten att få 
studenterna att utveckla våra idéer, där vi 
även är med som ägare! 

Entreprenörskolans utfall är att ca tre av 
dessa, årligen uppstartade, blir ”livskraftiga” 
företag vars storlek varierar mellan fem 
anställda till ett antal med över 100! 

Professor Mats Lundqvist, F91 (bilden), 
är ansvarig för utbildningen: 

– Att få entreprenöriella studenter att 
göra andras idéer till ”egna” är en av de 
paradoxer som skolan sedan starten lärt sig 
hantera och utveckla, samt att få studenter-
na att konkret vara affärsskapande.

Relationen till IT och data
Man kan se trender i vilka verk-
samhetsembryon som kommit in 
över tid och vilken typ studen-
terna valt att utveckla. Mats 
Lundqvist ger en förenklad 
överblick sedan starten 1997 och 
de IT & datarelaterade embryon 
som inkommit, valts, varför och 
hur de lyckats. 1997 när 
utbildningen 
startade var 
det en 

IT-bubbla i vardande. 1998 kommer 
minnesgoda ihåg att Sverige upplevde en 
fösta IT-krasch när bolaget Prosolvia, med 
focus på VR (Vertual Reality) plötsligt gick 
i konkurs. Det talades om uppblåsta siffror 
m.m. Sektorn fick sig en tankeställare. Men 
IT-bolag som Framfab och ICON Media-
labb var de årens fixstjärnor. 

– Märkligt egentligen, med facit i hand, 
att bolag som egentligen mest fakturerade 
för tjänster per timme hade högre börsvär-
deringar än exempelvis Volvo och ABB. 
Men 2001 var det slut och aktievärden och 
sektorn i stort störtdök. Några IT-företags 
aktier minskade under ett år i värde med 
upp till 99 procent, om företagen ens över-
levde. Ur denna turbulens föddes några av 
våra mest lyckosamma företagsbildningar, 
konstaterar Mats Lundqvist.

Orsaken är kanske enligt Mats att man 
innan okritiskt valt IT-data-embryon gan-
ska så okritiskt, alla kändes som potentiella 
vinnare. Men efter kollapsen var tonläget 
förändrat. Nu gällde snarare stor tveksam-
het. Nu kom kritiska valfrågor som mål, 

potential, möjlighet, målgrupper, 
komplexitet, unikitet i fokus när 

IT/Data-embryon eventuellt 
skulle väljas!

– De idéer som studenter-
na satsade på var ”bredare”, 
ofta en IT–idé kopplad till 
datautveckling. En kraftigare 

produkt med en idé baserad 
på både mjuk- och hårdvaru-

utveckling. En produkt, mer 
komplex och unik med tyd-

liga målgrupper, för-
klarar Mats och 

ger oss exempel 
på ett lyckat 
företagsexem-
pel uppstartat 
i denna 

”IT-osäker-
hetstid” och 
som idag är 
framgångs-
rikt ca 15 år 
senare.

NetClean Technologies är ett exemepel på 
ett lyckat verksamhetsembryo inom IT/
datasektorn. Förtaget grundades 2003 med 

stöd av World Chilhood Foundation och 
Telia. NetClean har utvecklat en världsunik 
lösning att identifiera och stoppa nedladd-
ning, hantering och spridning av barn-
pornografiskt material. Företagets dryga 
dussinet medarbetare samarbetar idag med 
bla polismyndigheter världen över, BRIS 
och World Childhood Foundation.

Idag appar – men i morgon?
Appar har senare år dominerat som versam-
hetsembryon, men vad händer framåt?

De har funnits många app-idéer att välja 
bland under senare år för studenterna. 

– Om jag ska spekulera är vi inte nära en 
IT-krasch som 2001, men vi närmar oss 
kanske en ”App-revolution”. Det existerar 
så många, många utvecklas och hur ska 
alla användare veta om deras existens? Alla 
verksamheter har idag tydliga IT-gräns-
snitt, ofta med appar som delar. Vill man 
lyckas med en app så gäller det att ha 
unikitet, hitta en tydlig nisch med lika 
tydlig målgrupp, som man kan nå och 
övertyga. Och det gäller nog också att ha 
tur, för marknaden kan upplevas som lite av 
ett lotteri. Men jag tror fortsatt att det klart 
kan skapas framtida verksamhetsvinnare 
om man ser bredare på uppstartsembryona, 
om man kopplar samman IT och Data, 
mjukvara och hårdvara i grundkonceptet, 
avslutar Mats Lundqvist sin filosofiska 
återblick,”sedd med IT och data-ögon.

Alumner inbjuds att fira 
Den 17 november firas de 20 åren med ett 
jubileumsseminarium  på Chalmers. De 
alumner som vill delta är välkomna att upp-
leva och lyssna på alla väl valda deltagare 
som ger sin syn på både det historiska, nu-
läget samt blickar in i framtiden. Välkomna, 
men anmälan krävs (se sidan 2). LRN

Chalmers entreprenörskola blickar tillbaks på IT- och datautvecklingen under sina 
20 år och reflekterar över den ”APP-revolution” som är nu, vad som kommer ut av 
detta och framgent.

Professor Mats Lundqvist, F91, 
är ansvarig för utbildningen på 
Chalmers entreprenörskola.
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Management Consulting hand i hand med IT

Uppdragsgivarnas verksamheter varierar 
stort, och bland dem märks bl. a. ABB, 
HSB, Göteborgs Hamn, Thomas Concrete 
Group, Storaenso, ICA, Sandvik, Telenor 
och E.ON.

CANEAs filosofi är att ge kunderna 
strategier, system, arbetssätt och kompetens 
som skapar förutsättningar och säkerställer 
resultat. I åtskilliga uppdrag erbjuder de ett 
komplett integrerat ”paket” som innefattar 
alla delar inom konsulttjänster – utbild-
ning – IT-lösningar. Det breda utbudet 
är CANEAs signum. ”Vi kan erbjuda 
helheten och det underlättar för våra 
kunder”, säger företaget i sin information. 
Vad vi kan konstatera är att IT-delen ökat i 
betydelse och omfattar nära 50 procent av 
de totalt 80 anställda, som idag är fördelade 
på huvudkontoret i Göteborg och filialer i 
Malmö och Stockholm. IT verkar även i 20 
länder genom internationella partners.

IT säkerställer hanteringen
Lars Olsson, D06, (D = datasektionen på 
Chalmers) och Hampus Lilja, IT15, tar 
emot på huvudkontoret beläget nere vid 
hamnen i Göteborg nära Stenpiren. De 
förklarar att bolaget i grunden består av tre 
affärsområden: konsulttjänster, utbildning 
och IT-lösningar. Det är i den senare som 
båda har sin arbetsfokusering. Lars som 
varit på CANEA sedan han slutade på 
Chalmers konstaterar:

– Idag är det viktigt att skapa bra 
IT-verktyg som ger hjälp att styra ingående 
processer i våra kundföretag och givetvis 
syr vi ihop och förstärker våra övriga två 
grundstenar, konsulttjänster och utbildning. 

Vi på IT ingår aktivt i hela vårt utbud av 
tjänster.

Bolaget har ett samlande namn för sin 
IT-satsning: CANEA ONE, en modul-
baserad produktfamilj som utgår från stra-
tegin och kopplar ihop framgångsfaktorer 
och mål med företagens dagliga verksamhet. 
Genom att integrera ledningssystemet i en 
användarvänlig lösning skapas ett lättill-
gängligt ledningssystem som blir ett stöd 
för alla kunders medarbetare. IT-stödet 
skapar en mer strukturerad och effektiv 
verksamhet genom hantering av mål, pro-
jekt, ärenden, processer och dokument. 

Kunden Borås Energi och Miljö sam-
manfattar det hela: ”Systemet hjälper oss att 
få större engagemang från våra medarbe-
tare kring vår strategi men ger framförallt 

en röd tråd och konkreta arbetssätt som 
ytterligare ökar möjligheten att vi når våra 
mål”.

Kandidatarbete, sedan anställning
Hampus Lilja gjorde sitt kandidatarbete på 
CANEA och valde att börja jobba där efter 
examen. 

– Jag tycker att arbetsuppgifterna är tyd-
liga och man sitter inte bara och kodar. Man 
är en del i arbetsprocessen över gränserna 
och det stimulerar. Jag skulle kalla det att 
man ges möjlighet att utvecklas genom 
samarbete, säger Hampus. 

Tillsammans med kunderna jobbar 
CANEA för att förbättra några uppseen-
deväckande siffror. För i Harvard Business 
Rewiew kan man läsa att: 

• Endast 8 procent av företagsledare är bra 
på både strategi och operativt arbete. 

• Endast 5 procent av företagens arbetsstyr-
ka förstår företagets strategi. 

• 90 procent av företagen misslyckas att 
verkställa sin strategi framgångsrikt.

Slutsatsen blir att det sammantagna 
konsulterbjudandet från CANEA behövs 
och att effekten förstärks med hjälp av 
CANEAs prioriterade IT-satsning. 

 LRN

CANEA Partner Group AB grundades som ett managementkonsultbolag 1994 i Göte-
borg med devisen: ”Ni når påvisbara resultat i form av ökad effektivitet och nöjdare 
kunder”. Det senare gäller även idag men CANEA har en radikalt förändrad uppbygg-
nad genom att de bl. a. hoppat på IT-tåget fullt ut och drar nytta av dess möjligheter. 

CANEA levererar 
 konsulttjänster, IT-lös-
ningar och utbildningar 
inom fyra huvudområ-
den: Strategi, Organi-
sation & Effektivisering, 
Projektledning och 
Ledningssystem.

Lars Olsson, D06, och Hampus Lilja, IT15, jobbar med CANEAs IT-produkt CANEA ONE. Drygt hälften 
av företagets anställda jobbar inom IT-området och tack vare en stor tillväxt behöver de fler kollegor 
inom utveckling. 



Det är inte för sent för sommar med Rune Andersson
Missade du årets Sommarprogram med Rune 
Andersson i P1? Lugn, det är inte för sent att 
höra det.

Rune Andersson, V68, Gustaf Dalén-med-
aljör 1990, Chalmers Kårordförande 1967, 
huvudägare i den av honom själv skapade 
företagsgruppen Mellby Gård AB med åtskilliga 
miljarder i omsättning, filantrop m.m, berät-
tade i radioprogrammet Sommar om sitt liv. 

Uppväxten var enkel. Och han kom in med ett 
nödrop på Chalmers. Var Kårordförande under 
de upproriska åren i slutat av 1960-talet. I pro-
grammet berättar om framgångar och bakslag 
genom åren, fram till i dag. Runes liv kort sagt, 
med reflexioner. 

Hör programmet på radions hemsida 
 sverigesradio.se/sida/avsnitt/ 
916616?programid=2071&groupid=16190 Fo
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Missa inte
årets Proms!
Även i år har vi som medlemmar i Chal-
mersska Ingenjörsföreningen  rabatt till 
populära Promskonserten i Göteborgs 
Konsert hus den 28 oktober. 

Årets PROMS-konsert – som faktiskt 
blivit ett av Göteborgs största åter-
kommande evenemang på Konsert-
huset – bjuder på en blandning av fina 
gästartister och olika musikstilar – allt 
inramat av den 55 man starka orkestern 
Göteborg Symphonic Band under ledning av 
Anders Lundin – och en final med touch av 
engelsk festivitas från Albert Hall.

Vi hälsar i år Kalle Moréus och Niklas 
Asknergård välkomna som våra gästartis-
ter.

Vi inbjuder som tidigare år till två 
föreställningar – 15.00 och 19.00.

Ange kampanjkoden ”CING” när ni 
 väljer betalsätt så får ni 30 kr per 
biljett i rabatt. Gäller båda föreställ-
ningarna och oavsett antal biljetter. 

Biljetter och mer info: www.proms.se 
HASSE DJURFELDT, E86 

TILLIKA FLÖJTIST I GÖTEBORG  

SYMPHONIC BAND

Kalle Moréus – en 
av gästartisterna 
på höstens Proms 
på Konserthuset i 
Göteborg.

Minnesaktivitet  
för Jan Johansson
Jan Johansson, chalmerist inskriven 1952, 
medverkade som pianör i två Chalmersspex 
och som arrangör i ytterligare fyra spex. Men 
det är som jazzpianist som Jan blev känd för 
det svenska folket. Sveriges mest sålda jazz-
skiva, Jan Johanssons ”Jazz på svenska”, har 
sin grund i Jans arbete med musiken i spexet 
Gustaf Wasa. 

Den 9:e november 2018 är det 50 år sedan 
som Jan omkom i en bilolycka. För att hedra 
hans minne  planeras ett antal aktiviteter under 
helgen 9-11 nov nästa år.

Vi räknar med att kunna återkomma med 
mer information om det planerade minnes-
arrangemanget i kommande nummer av 
 tidningen. LRN

Julrock är ett norskt begrepp som för många norrmän blivit en tradition att starta upp julen 
med. Christian Baarlid, M82, med norska rötter, beslöt sig för att ta Julrocken till Chalmers och 
Wijkanders.
 Tillsammans med CING och Chalmers Studentkår arrangerar Christian och inbjuder oss till 
Julrock med mingel, möjlighet att träffa kompisar, äta en matbit, dricka julöl och givetvis lyssna 
till livebandet Festorkestern, som spelar alla sköna jullåtar som vi känner igen.
 
Vill du gå fredag 1 december bokar du här:  
https://drive.google.com/open?id=1zt0s5UxyxUZ7sVlOSGX5PhF-KKo6sjpv8xdTc8-LKeQ 
Vill du gå lördag 2 decvember bokar du här:
https://drive.google.com/open?id=1bfrJxUrIrDwiWDABcOn7cvlS6xEV0mL-0SoJiaBkFfg
Vill du dessutom boka bord och äta en god bit mat före julshowen som drar igång kl. 21.30 gör du 
detta på bokning@wijkanders.se eller telefon 031-772 39 80. Observera endast förköp och begrän-
sat antal platser. Wijkanders är bokat för just denna kväll, drop-in gäller alltså inte. Tid: 19:00-01:00. 
Plats: Wijkanders, Vera Sandbergs allé 5B, Göteborg. Pris: 160 kr för kårmedlemmar/200 kr 
övriga (endast förköp!). Överskottet går oavkortat till Cancerfonden.

Rocka in julen på Wijkanders!
Illustration: Mikael Oskarsson
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Dags dela ut Chalmersska Ingenjör-
föreningens Jubiléumsstipendium

Vem är din kandidat?
VET DU NÅGON eller några som har gjort en speciell insats för att 
främja Chalmersandan under det senaste året/åren och/eller 
särskilt bidragit till att stimulera kontakten mellan studenter och 
alumner på Chalmers? Nominera i så fall denne/dessa och motive-
ra varför, så har hon eller han chansen att bli 10 000 kronor rikare. 
Styrelsen kan fritt välja om några delar stipendiet eller om flera ska 
delas ut samma år.

Vad utmärker en Chalmerist?
Är det kamratskapet över åldersgränserna? Initiativförmåga? Det 
genuina intresset för teknik- och samhällsutveckling? Eller känslan 
och engagemanget för Chalmers och chalmeristerna? Kanske är det 
alltihop? Eller något helt annat.
 I samband med Chalmersska Ingenjörsföreningens hundraårsju-
bileum startades Chalmersska Ingenjörsföreningens jubileumsfond.
Syftet är att dela ut ett stipendium varje år, för 
att på ett tydligt sätt uppmuntra chalme-
risternas engagemang för att bygga 
fruktsamma nätverk, mellan stude-
rande chalmerister och alumner från 
Chalmers.

Nominera din kandidat till  
jubileumsfond@cing.chalmers.se

Alrik Danielson, verkställan-
de direktör och koncernchef 
för SKF kommer till hörsal 
A, ”Ägget” i Vasaområdet för 
att berätta om SKF nu och 
framgent. 

Alrik Danielson är bördig från 
Mölndal. Han tog civileko-
nomexamen vid Handels-
högskolan i Göteborg och 
anställdes på SKF 1987. Fram 
till 2005 arbetade Alrik i sex 
olika länder för koncernen.

Under nio år, 2005-2014, 
var han sedan VD och kon-
cernchef för Höganäs AB. Från 
januari 2015 innehar Alrik 
Danielson samma position på 
SKF. Välkomna till ”Ägget” för 
att lyssna på Alrik Danielson 
24:e oktober klockan 18:30.

Detta är ett av 10-årsjubile-
rande lokalavdelning Västs alla 
höstarrangemang. En samman-
ställning av de övriga hittar du 
på sidan 26. Kolla också alltid 
på hemsidan www.avancez.se 
för senaste nytt. 

Alrik Danielson, VD för SKF, kom-
mer till lokalavldening Väst.

Bild: Cheng Kwok-Keung

SKF:s VD gästar 
 Chalmers och Ägget

Vill du utveckla nästa generationswebbaserade 
produkter? Vi behöver fler systemutvecklare till vårt 
agila team. Som produktbolag skapar vi nästa genera-
tions webbaserade verktyg och hos oss jobbar du med 
de bästa utvecklarna. Läs mer om våra lediga IT-tjänster 
på canea.se/karriar eller skicka din CV omgående till vår 
rekryterare michael.akerman@canea.se

C#, .NET, ASP.net, Angular, JS 
TypeScript, CSS, SQL, HTML
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Karl-Alfred – Sjösektionens skyddshelgon

Vilket skyddshelgon, som jag skulle 
skriva om denna gång? Svaret på 
det uppenbarade sig i GP (Gö-

teborgs-Posten) den 23 september 2017 
under rubriken ”Var är kanalromantiken?”. 
Fröken Fingal skrev här om hur romanti-
ken inte har prioriterats i Göteborg utan 
att vi här vill ha funktion. Skulden för detta 
lägger hon på Chalmers. Jag citerar ”..Chal-
mers tenderar nämligen att ta romantik från 
sina elever och lägga till funktion”. Bilden 
till artikeln visar kanalen och städbåten 

”Renat”. Nu finns det säkert vissa av er som 
undrar hur jag kunde komma från denna 
text till Karl-Alfred. Enkelt, Chalmers – 
vatten – båt – funktion – Sjösektionen.

Men kom igen, Karl-Alfred, romantisk? 
En bråkstake, ständigt en pipa i mungipan, 
jobbig spenatburk och oproportionella 
underarmar. Tja, varför inte?

Det var en gång en serietecknare som hette 
E.C. Segar. 1919 började han teckna en 
följetongserie kallad ”Thimble Theatre” 
och som handlade om trion Olive Oyl (på 
svenska Olivia), hennes bror Castor och 
Olivias pojkvän Harold Hamgravy (kallad 
Ham Gravy). Fram till 1928 upplevde de 
tre diverse öden och äventyr tillsammans. 
1928 köpte de en båt tillsammans och med 
denna båt gav de sig ut på en långsegling. 
Den höll på i veckor, ja rent av i månader. 
När de slutligen kom fram till ön Dice 
utanför Afrika den 17 januari 1929 var des-
perationen så stor att Castor gick fram till 
första bäste person med frågan: ”Hallo! Är 
Du sjöman?” Castor hade stött på Karl-Al-
fred och på sitt lite speciella sätt svarade 
Karl-Alfred: ”Tror Du att jag är en cowboy?” 
Castor tyckte tydligen att detta var överty-
gande och vips var Karl-Alfred anställd. 

I originalserien heter han förstås inte 
Karl-Alfred utan Popeye. Varför blev det 
Karl-Alfred på svenska? Förmodligen beror 
det på en visa som spelades in 26 januari 
1921 av Evert Taube. Den fick ett sådant 
genomslag att sjömän generellt kallades för 
just Karl-Alfred.

Det står i Seriewikin att han från början 
var enögd, men verkar senare ha hittat sitt 
öga eller kanske fått ett emaljöga. Han hade 
inte heller hittat spenaten, dunderstyrkan, 
men det konstiga talet var med från början. 
Inte så konstigt med tanke på att han hela 

tiden har pipan i munnen. Jo, redan från 
början hade han en förkärlek för att ta till 
nävarna när tillfälle gavs. Något som jag 
hoppas studenterna på Sjösektionen inte 
tagit efter. Normalt sett är folk förståndiga, 
folk inser att slåss inte är en god idé, råkar 
man gå på kemi inser man att kvast är ett 
opraktiskt färdmedel och att cigarr inte 
funkar på lab.

När nu Karl-Alfred gjort entré i serien dröjde 
det inte länge förrän han tagit över huvud-
rollen med sitt ego, språk och vegetariska 
mathållning. Pojkvännen Ham dumpas 
ganska snart efter att Olivia och Karl-Al-
fred träffats. Olivia och Karl-Alfreds 
relation kan utan att överdriva betecknas 
som stormig och konfliktfylld, men de hål-
ler ändå ihop eller rättare sagt återförenas 
alltid. De båda får mig att tänka på en sång: 

”Someone to watch over me”. En av stro-
ferna i sångtexten lyder så här: ”She might 
not be the girl some men think of as pretty, but 
to my heart she carries the key”. Ganska 
vackert och är väl det som känne tecknar 
riktig kärlek, så trots att man inte med 
bästa vilja skulle säga att Olivia och 
Karl-Alfred är snygga så verkar de bära 
på nyckeln till varandras hjärta. Det 
måste väl ändå betecknas som romantiskt, 
eller hur fröken Fingal?

1933 hittar Karl-Alfred en låda med en baby 
och som den moderne man han är adop-
terar han babyn lill-Pär. 

1938 dör E.C. Segar och kanske kan 
det ses som ett uttryck av vilsenhet och 
sorg, för efter detta blir serien lite vildare 
och en karaktär som blir vanligare är 
Brutus/Bluto. En skurk, som gärna kid-
nappar Olivia. Även om hon alltid räddas 
av Karl-Alfred

Efter E.C. Segar har det funnits ett 
flertal tecknare och för tillfället tecknas 
den av Hy Eisman.

Avslutningsvis tänkte jag passa på att nämna 
lite kuriosa:

• Det finns ett litet lustigt djur i serien 
– Eugene the Jeep, som sägs ha inspirerat 
serietecknaren Franquin till djuret Mar-
sipulami. Eugene the Jeep var/är ett djur 
som kunde ta sig fram överallt och ta sig 
överallt. Det påstås därför att djuret givit 
namn till bilmärket Jeep, som också kan 

ta sig fram i den mest otillgängliga terräng. 
• Karl-Alfred står staty i Crystal City, 
Texas. Spenatodlare i trakten reste statyn, 
som tack för all reklam, som Karl-Alfred 
gjort för spenat.

• Karl-Alfred har filmats och inspelnings-
studion finns kvar på Sweethaven Village, 
Anchor Bay, Malta.  
• Restaurangkedjan Wimpys i England är 
döpt efter Frasse, som på engelska heter just 
Wimpy.

IRENE BURÖ, K84

Källor:
https://seriewikin.serieframjandet.se/index.
php/Karl-Alfred

https://sv.wikipedia.org/wiki/Karl-Alfred

http://www.everttaube.info/index.php?id=4
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Velkommen alle Chalmerister med 
venner! Det blir en heidundrende Jubi-
leumsphest  – CING Norge 20 år!!

Tid: Lørdag 11. november 2017
Plats: TEKNA, Ingeniørenes hus
Kronprinsens gate 17
Start: Kl. 17:30  med Mingeldrink
Phestmiddag med mat, dryck, sång och dans

Tema för kalaset är 1997!
Det blir mingel från kl. 17:30 på takterrassen 
med utsikt över takåsarna i Oslo och klockan 
18 väntar ett spännande kalas, god mat, dryck 
och sång  i “Klubben” (9e våningen). 

Pris för kalaset, inklusive mat, dryck och kul & 
skoj, är NOK 495:-/pers.

Du är hjärtligt välkommen att ta med respekti-
ve och vänner.

För att anmäla dig gör du så här:
Betala in 495:- per person till CING Norges 
bankkonto i DNB 7159.05.42843 – glöm inte 
skriva ditt namn och antal personer
Skicka en epost till cingnorge@gmail.com med 
namn på deltagare.
Vi vill gärna ha din anmälan senast fredag den 
3 november. 
Om du har frågor så sänd oss gärna en email 
på cingnorge@gmail.com

Hjertelig, hjärtligt, hjertelig välkomna, 
 velkomne önskar vi i styrelsen för CING Norge

Chalmersska Ingenjörs
föreningen Norge fyller

Många höll tal, givetvis Chalmers rektor Stefan Bengtsson, F86 och även (se bild) Stephan Wood-
bridge, V80, ansvarig hos byggföretaget Veidekke som handhaft byggentreprenaden. ”När jag gick 
på Väg & Vatten och man kom in genom porten gällde: V till höger och A till vänster. Nu är det inte 
så längre”.

På bilden syns 
 huvudportalen 
in till Campus 
 Johanneberg, 
ingång från Asche-
bergsgatan. Bygg-
naden som avses 
är lokalen ovanför 
portalen och 
huset till vänster 
samt den bakom 
chalmersmärket 
belägna Palmstedt-
salen. Byggnaden 
är idag hopbyggd 
med det av Chal-
mers Studentkår 
ägda Kårhuset.

Chalmersfastigheter köper huvudentréhuset  
i Johanneberg
Huvudägare av fastighetsbeståndet 
på Chalmers Campus Johanneberg är 
Chalmersfastigheter och Akademiska 
Hus. Det har länge funnits en önskan från 
Chalmers att kunna förvärva fastigheterna 

på bilden och marken, bl. a. Chalmers-
platsen. Huset kallas av oss chalmerister 
för ”kloka huset” för där sitter rektor och 
Chalmers ledning. Ett avtal är tecknat där 
Akademiska Hus säljer för 65 miljoner. 

A- och V-husen är döda, leve Samhällsbyggnad!
Den av Chalmersfastigheter arrangerade 
invigningen hade hörsammats av 100-ta-
let. Nyfikenheten var stor att få se vad som 
kommit ut av 360 investerade miljoner 
under drygt ett år. 

Husen, invigda 1968, var i stort behov av 
renovering och verkligheten/chalmers-
strukturen tvingade fram en förändring. 
Varken A- eller V-sektionerna existerar 
längre annat än som Tekologsektioner. 
En ny utbildning har bla tillkommit: AT 
(Arkitektur och Teknik) = en mix mellan 
A & V. 

För att möta den tid vi lever i har huset 
fått samlingsnamnet: Samhällsbyggnads-

huset. En fastighet att utveckla denna 
chalmersinriktning i!

Den nyöppnade restaurangen SMAK, ligger 
i markplan direkt innanför porten. Chalmers 
Studentkår äger och driver denna första helt 
vegetariska restaurang som serverar allt från 
fikabröd, mackor till mellanmål och ”dagens 
luncher”. 



l KINA

The group is be
coming even bigger
On the 7th of September, 
CING Shanghai had our 
fall semester kick off After 
Work at our favorite spot 
Abbey Road. Welcoming 
back old alumni as well 
as new ones. Under good 
song and good cheer, the 
ties between Chalmers students further 
deepens during our After Works. 

Coming up during the fall, we plan 
to have another event during October - 
sending off new Chalmers students from 
China to Chalmers, as well as Christmas 
activities in December. Stay tuned for more 
information!

With the enrollment of new Chalmers 
students this week and new graduates 
starting coming back to China, the CING 
China group is becoming even bigger. Please 
kindly tell your Chalmers friends to sub-
scribe our newsletter by sending an email to 
cingchina@outlook.com and invite them to our 
wechat group CING China network!

As everyone who has been in China 
knows, the Wechat app is the largest and 
most effective communications platform 
in the country, so all Chalmers Alumni in 
China, get on the group ASAP!

CARL HE, I09,  

WECHAT: CARL5538

l ÖSTERGÖTLAND

Hammarsmedja
och solceller
Östgötasektion av Chalmersska Ingenjörs-
föreningen inledde höstsäsongen sista 
söndagen i augusti med besök på Ham-

marsmedjans Dag i Hävla, 
som återfinns en liten bit 
norr om Rejmyre. Häfla 
Hammarsmedja är en 
välbevarad bruksmiljö där 
stångjärn började framstäl-
las på 1680-talet. Bruket 
stängde 1924. På plats den-
na sensommardag kördes den vattendrivna 
hammaren, tjärtillverkning demonstrerades, 
garner växtfärgades och plankor sågades ur 
stora stockar i det lilla sågverket.

I september har vi haft två aktiviteter. 
Först ett samarrangemang med Östergöt-
lands Tekniska Förening där vi fick lära oss 
om solceller och småskalig elproduktion. 
Samma vecka träffades också en liten grupp 
chalmerister på trevlig pubkväll i Linköping. 
Vi som var där tyckte det var så trevligt så 
att styrelsen har redan har bestämt att vi ska 
ha en ny ölkväll i slutet av november. Nu i 
oktober kommer vi att göra ett studiebesök 
den 25 oktober hos Östergötlands Astrono-
miska Sällskap som har observatorium på 
Landeryds golfbana. 

Sen är det klart att vi kan avnjuta årets 
Veraspex Michelangelo när dom besöker 
oss i Linköping 9:e december. Kika på sidan 
5 för en kort presentation. Tid och plats är 
Forumteatern, Kårhuset Kollektivet, Ågatan 
55, i Linköping kl 18.00. Biljett köps på 
www.chalmersspexet.se/biljetter/

HENRIK BRODÉN M91, ORDFÖRANDE CINGÖ

l HONGKONG

Hong Kong chapter
up and running
We are coming together to meet up in Hong 
Kong with after work and dinner with tradi-
tions of having a great time networking with 
fellow Chalmers alumni 
members to eat good food, 
sing songs, drink beers and 
share our common interest 
of Chalmers. The after 
work meeting was held 
October 12. 
The upcoming activity in 
Hong Kong is Christmas dinner, December 
7.Venue: TBD

 Contact me on van.hoang@gmail.com 
or call +852 9016 7282 about the venue, 
which will be decided later. Have your 
singing mood ready!  

VAN HOANG, M03
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Lokalavdelningar
Australien-Nya Zeeland
Kontakt: David Wenslandt, D04
(tidigare Breneman)
Tel: +61 405 23 05 24
E-post: david@wenslandt.se

Bergslagen
Kontakt: David Karlén, F04, ordf.
Tel: 0703-80 70 11
E-post: bergsl@cing.chalmers.se

Halland
Kontakt: Bengt Johansson, V68, kassör
Tel arb: 0705-82 11 96, bost: 035-31 237
E-post: halland@cing.chalmers.se

Hongkong
Kontakt: Van Hoang, M03, ordf
Tel mobil: 0708838546
E-post: van.hoang@gmail.com

Japan
Kontakt: Carl-Gustav Eklund, M76, ordf.
Tel arb: +81-90-1111-4606
Tel bost: +81 – 3-6450-5207
E-post: japan@cing.chalmers.se

Kina
Kontakt: Carl He, I09, ordf.
Tel: +86-15900495538
E-post: carl.he@outlook.com

Kontinentaleuropa
Kontakt: Conny Sundberg, E85, ordf.
Tel: +49 8856 608 8355
Mobil: +49 173 5717917
E-post: csundberg@t-online.de

Norge
Kontakt: Stefan Werner, M82, ordf.
Tel: +47 415 187 27
E-post: norge@cing.chalmers.se

Skåne-Örestad
Kontakt: Mats-Åke Hugoson E59, tf ordf.
Tel: 0708 220373      hugm@ju.se
E-post:  cing.skane@cing.chalmers.se

Småland-Blekinge
Kontakt: Björn Andersson, E84, sekr
Tel: 0701-70 41 48
E-post: smalbl@cing.chalmers.se

Stockholm
Kontakt: Sven Thurban, F01, sekr
Mobil: 0703-01 16 17
E-post: sven@cingstockholm.se

USA-Canada
Kontakt: Åke Hellström, F69, ordf.
Tel bost: +1 614 457 2984
E-post: us-can@cing.chalmers.se
Canada E-post:
UrbanT.Ziegler@RNCan-NRCan.gc.ca

Värmland-Dal
Kontakt: Erik Ruhe, E73, vice ordf
Tel mobil: 0709-851642
E-post: erik.ruhe@erikruhe.se

Väst
Claes Rehmberg, M75, tf ordf .
E-post: crehmberg@gmail.com

Östergötland
Kontakt: Henrik Brodén, M91, ordf
Tel mobil: 0702-82 50 83
E-post: henrik.broden@poyry.com

Chinese fall semester kick off at the favourite 
spot Abbbey Road.

Carl He, I09

Van Hoang, M03

Henrik Brodén, 
M91
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l SMÅLAND-BLEKINGE

21 oktober firar  
vi 90 år i Småland!
I dagarna, närmare bestämt 
den 21 oktober blir det 
stort firande av lokalaldel-
ningen Småland-Blekinge, 
för då fyller vi ju 90 år!

Vi räknar med att kun-
na berätta mer om festlig-
heterna i nästa nummer i 
Avançons, och i väntan på det kan vi ju i alla 
fall berätta mer om hur det en gång började.

Det var på Harvey Skarstedts initiativ, den 12 
december 1927 i Nässjö, som han själv, 
herrarna Berndt Broberg. John Bäckstrand, 
Gustaf Ekström, Carl Ericson och K Dal-
hjelm samlades. Samtliga examinerade från 
G.T.I. (Göteborgs Tekniska Institut) högre 
avdelning. I protokollet från det konstitue-
rande mötet framgår att Harvey Skarstedt 
fick i uppdrag att utreda formalia och 
återkomma med förslag. En styrelse utsågs, 
Dalhjelm, Ericson och Skarstedt. Förening-
en skulle heta Smålands Chalmersförening 
och vara öppen för i Småland bosatta och 
verksamma ingenjörer utexaminerade från 
G.T.I. högre avdelning. Det beslöts också 
att föreningen skulle ansöka om anslutning 
till Chalmersska Ingenjörsföreningen i 
Göteborg.

I april 1929 antas föreningens stadgar 
och skrivelsen till Chalmersska Ingenjörs-
föreningen fastställs. I oktober ansluts för-
eningen till Göteborgsavdelningen under 
namnet Chalmersska ingenjörsföreningen 
Smålandsavdelningen. Och nu fyller fören-
ingen alltså 90 år!

BJÖRN ANDERSSON, E84

Fotonot: Mer om vår 90-åriga historia – se 
hemsidan www.avancez.se/lokalavdelningar

l USA-CANADA

 Seattle 2018  
is coming!!
Memories from our thundering meeting in 
Atlanta 2017 are still vivid –l ike it was only 
yesterday. Some said  ” our best event ever”! 
But it is now already time to shift our focus 
to next meeting in Seattle, May 24-28, 2018.  

This vibrant area is the home for around 
60 Chalmerists, and we also anticipate an 
extra-large number of travelers will join 
this year. Why? Seattle is world unique – in 
many aspects! For example, the surrounding 
nature is fantastic, from high mountains 
to the deep sea and green islands.  The area 
has endless recreation opportunities, very 
strong academia and biotech, and a super 
infrastructure. That has attracted outfits like 
Boeing,  Microsoft, Amazon, and many more, 
to set up gigantic operations here.  Add to 
this a large Swedish culture activity in town 

- we have all the right ingredients for a top 
program 2018.

You have also an opportunity 
for a breath taking mini va-
cation while there. Do you 
want to look at the Tacoma 
Narrows bridge that origi-
nally twisted and collapsed 
1940? Or take a ferry out 
to islands? Or getting a 
closeup look at the majestic 
Mount Rainier? Or go whale watching? 

Our annual meetings have nowadays grown 
 quite a bit. We also move to different 
locations and get new people activated, and 
change our programs.  And, 2018 is 65 years 
after the first one 1953 in Odd Albert’s home 
in New Jersey. So, let us also celebrate the 
respectable “65” in Seattle - Skål CING!

PSST… SECRET!  Our on-site CING 
agents have already started secret prepara-
tions. As an example, you might have read 
about a major modernization program for 
the ”Space Needle” tower with rotary restau-
rant on top.  It is scheduled to fully re-open 
around the time we will be there!  But – our 
agents have sneaked in some minor changes 
to the upgrade drawings. First, the speed to 
the floor rotation was before 47 minutes per 
turn, but the CING design will achieve 47 
turns per minute! Please, enjoy eating and 
drinking at very high radial g-forces! Second, 

don’t worry about high-altitude strong 
sunshine in your eyes;  a gigantic sun shield 
of traditional Chalmers design will crown 
the whole thing!  

We’ll keep more Seattle news coming 
to you!

Avancez!
ÅKE HELLSTRÖM (F69), ORDF CING USA CANADA

l STOCKHOLM

Historiska
höstövningar
Efter jubileumsfirande och 
sommarlov ser vi i CING 
Stockholm nu fram emot 
en händelserik höst. Vi 
fortsätter med våra 
senior Emil/ia-träffar på 
Karla Café. Den första för 
terminen gästas av Peter 
Hellqvist, Chalmers alum-
nikoordinator, som kommer att berätta lite 
om livet på Chalmers just nu. 

I november är det dags för årets spex och 
spexkalas! Denna gång ska vi få bevittna 
en färsk historieskrivning om Magnus 
Ladulås i tappning av Chalmersspexet Bob. 
Boka in den 25 november redan nu! Före-
ställningen spelas på Dieselverkstaden och 
i år kommer vi hålla spexkalas i anrik miljö 
på Odd Fellow i ordenshuset alldeles invid 
Kungsträdgården. I samband med spex och 
spexkalas passar vi även på att hålla lokalav-
delningens årsmöte.

Höstens program detta hundrade 
jubileumsår, anknyter vidare till historiens 
vingslag med bland annat studiebesök och 
guidad visning på Nobelmuséet. För er som 
missade denna uppskattade programpunkt 
under jubileumshelgen kommer alltså här 
en ny chans! Tid och plats kommer med-
delas i senare mejlutskick och annonseras 
på hemsidan www.cingstockholm.se. För er 
som är törstar efter annat så blir det i vanlig 
ordning after work på Akkurat. Någon liten 
ölprovningsaktivitet ska vi också försöka 
hinna med under hösten!

Nu är det dags att genomföra alla kul 
saker som det ska pratas med vördnad om 
på tvåhundraårsjubileet, år 2117! 

KLARA MIDANDER, F04

Björn Andersson, 
E84

Klara Midander, 
F04

Åke Hellström, 
F69
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Efter årsmötet fick vi höra VD Johan 
Andersson berätta om verksamheten inom 
Rune Andersson-imperiet under titeln 
Mellby Gård och Entreprenörskap.

Se vidare lokalavdelningens hemsida 
under www.cing.se där du också hittar 
information om kommande aktiviteter.

I samverkan med lokalavdelning 
Halland inbjuder vi till spexföreställning 
Magnus Ladulås i Halmstad den 10 
november, och vi bjuder då på bussresa från 
Malmö-Helsingborg till Halmstad och åter.

Anmälningstiden gick visserligen ut den 
17 oktober, men kanske finns biljetter kvar. 
Ta chansen direkt idag genom att ringa till 
035 31237, kassören Bengt Johansson i 
lokalavdelning Halland. Mer om spexföre-
ställningen finns att läsa i Hallands spalt.

Hör gärna av dig till cing.skane@cing.
chalmers.se om verksamheten i söder.

Nu är vi igång igen!
MATS-ÅKE HUGOSON E59

TILLFÖRORDNAD STYRELSELEDAMOT

l CONTINENTAL EUROPE

Time to celebrate 
our first 20 years
In this year of the greatest CING anniversa-
ries ever, Continental Europe participates 
with its 20th year of lively existence. The 
CING-CE annual general meeting and 
celebration took place in Malaga, Spain 
from Sept. 29th to Oct. 1st 2017.  Full 
report in the next issue of Avançons!

CONNY SUNDBERG, E85,

l VÄST

Många nya ansikten
på våra aktiviteter
Bästa chalmeristkam-
rater! Vi har under 
året första nio måna-
der haft en rad olika 
events och aktiviteter 
som lockat många 
av våra medlemmar. 
Speciellt upplyftan-
de och engagerande 
har varit de många 
teknologer/studenter (våra blivande 
medlemskamrater) som varit med på våra 
events, särskilt nu under hösten! Lite av ett 
genombrott i våra kontakter och kommuni-
kationskanaler skulle man kunna säga!

Att åka buss visade sig vara mycket 
uppskattat! En dag i slutet av september for 
ett 30-tal kamrater i buss till nya Campus på 
landet, dvs Sandsjön i Härryda med Storbas-
tun och den helt nya storstugan, en fantastisk 
anläggning av chalmerister för chalmerister! 

Jubileumsåret 2017 fyller inte bara Mo-
derföreningen 110 år – vi själva i Lokalav-
delning Väst firar 10 år den 17:e november. 
Kom till denna jubileumsfest med årsmöte, 
följt av Veraspex och en härlig jubilumssitt-
ning i Wijkanders! Och när du kommer till 
Wijkanders, passa på att be om ditt CING-
kort med rabatter för framtida bruk. Mycket 
användbart!

När du läser detta är det bara några 
dagar kvar till starten av vårt nya event: 
Avancezklubben. Detta är tänkt att vara 
en arena där företrädare för Samhälle, 
Akademin och Näringsliv ska komma till 
oss chalmerister och dela med sig av sin syn 
på framtiden, kanske lite om nuläget och 
om sig själva! Först ut tisdag 24:e oktober är 
Alrik Danielson, CEO och VD för AB SKF, 
som grundades samma år som vår förening 
nämligen 1907. Jubilera mera alltså!

Hela återstående eventprogrammet för 
2017 finns på särskild sida i denna Avan-
cons. Kolla alltid hemsidan för lägesrapport.
Se till att kansliet har din aktuella mail-
adress så du verkligen får de månadsmail vi 
skickar ut. Dessa ger ett koncentrat av vad 
som komma skall!

CLAES REHMBERG, M75, ORDFÖRANDE

P.S. Glöm inte skicka in dina förslag till 
nya styrelseledamöter! Passa på att skicka 
dina förslag på events också! 

l NORGE

Kaffe, glögg  
og After Work
God høst! Vi er 20 år i høst, 
dette skal feires i Klubben 
i Ingeniørenes Hus i Oslo 
11/11. Se egen notis (sid 
21) om hvordan du melder 
deg på, det er trolig få 
plasser igjen så reagér fort 
om du vil delta.

Når dette leses har vi 
vært på studiebesøk hos Norsk Kaffeinfor-
masjon (legg merke til at virkestoffet kaffe-
in er i navnet på organisasjonen). Dette er 
et opplysningskontor for å spre kunnskap 
og informasjon om kaffe, tilberedning av 
kaffe med mer. Vi skal besøke deres labora-
torier og delta på prøvesmaking. 

På Lucia blir det glögg og pepperkaker 
på kontoret hos Rock & Werner, mer info 
etter hvert, sånn ca 5-10/12. Etter glöggen 
er det som vanlig After Work på Egon, 
samme klokkeslett som vanlig.

After Work for høsten arrangeres på 
disse datoene: 8/11, 13/12, 10/1, 14/2, 
14/3, 10/4, 9/5 og 13/6. AW er alltid kl 
1800 på restaurant Egon på Karl Johansgt 
i Oslo. Det er for øvrig ikke gitt at AW 
blir annonsert med epost hver gang, men 
det betyr ikke at det ikke er noe AW den 
dagen. Alle AW annonseres som Face-
book event internt på CING Norges 
Facebook side, https://www.facebook.com/
groups/261980950559801/ eller søk på 
CING Norge. 
 TOR KRISTIAN HÅNDE, F83

l SKÅNE

Nu är vi
igång igen!
Medlemmarna i Lokalavdel-
ning Skåne-Örestad kallades 
under hösten till årsmöte 
den 17 oktober i Västra 
Hamnen i Malmö; mötet 
har alltså just hållits när detta nummer 
av Avançons kommer ut. Programmet för 
kvällen omfattade bland annat diskussion 
av vår verksamhetsplan. Vi återkommer 
med rapport.

Tor Kristian 
Hånde, F83

Mats-Åke 
 Hugoson, E59

Conny Sundberg, E85 and Stefan Bengtsson, 
F86, headmaster of Chalmers, in Malaga, Spain.

Claes Rehmberg, M75
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l JAPAN

Winwin med
internship
Efter att ha upplevt ännu 
en  tyfon som gick över 
hela Japan nu i september, 
kan vi bara konstatera att 
climate change is for real. 
Japan är väl rustat för na-
turkatastrofer men det blir 
också stora lokala skador. 

Nu ser vi en ökning av 
förnybar energi här i Japan, huvudsakligen 
solenergi. Detta och andra delar som rör 
energibalansen och energibesparingar, öpp-
nar mer möjligheter för svenska företag och 
entreprenörer att göra affärer i här. 

Det sker också mycket inom bilindu-
strin med nya trender som elektrifiering , 
car sharing etc.

Det är också roligt att se många studen-
ter från Sverige i Japan. Vi tar emot en del 
på Internships och jag uppmanar alla mina 
kollegor i svenska bolag i Japan att ta emot 
fler studenter på Internships, en mycket 

nyttig erfarenhet inte bara för dem, utan 
också positivt för den egna organisationen. 

”We build for the Future”.
Nästa CING-event här är den årliga 

 Chalmers & Friends-middagen, som i år äger 
rum den 5 december kl 19. Anmälan och 
frågor till mig på carl.eklund@hoganas.com. Vi 
ser fram emot att få träffa inte bara chalme-
rister, utan också andra högskolevänner och 
studenter på jobb eller studier i Japan. Det 
brukar vara välbesökt.

Välkomna! 
CARL EKLUND, M76

l HALLAND

Spex tillsammans
med skåningarna
Hallandsavdelningen förbereder sig för fullt in-
för årets höjdpunkt i Halmstad 2017. Chal-
mersspexet Bob ”Magnus Ladulås” kommer 
att spelas upp i Figarosalen på Halmstad 
Teater 10 november kl 18.30. Inbjudan till 
medlemmar och presumtiva sponsorer gick 
ut i början av september och i år bjuder 

Hallandsavdelningen in och 
välkomnar även våra vänner 
söder om åsen. Vi räknar 
alltså med många skåning-
ar i salongen och på det 
efterföljande spexkalaset 
som traditionsenligt hålls 
i genuin 91:an Karlsson 
miljö på Soldathemmet, 
Hallands Regemente. 

Biljetter kan köpas via Ticnet eller på 
Turistbyrån vid Lilla Torg i Halmstad à 295 
kr (inkl. seviceavgift). 

Att det framförs Chalmersspex en gång 
per år i Halmstad är en mångårig tradition. 
Det började med spexen Don Pedro 1962, 
Charles II 1963 och Nebukadnessar 1964. 
Efter några års uppehåll kom Chalmers-
spexet tillbaka i Halmstad igen med 
George Washington 1970 och sen dess har 
de varit här nästan varje år.

Utan sponsorer skulle vi inte kunna 
klara ekonomin, så vi är mycket tacksam-
ma för alla sponsorer som hittills bidragit 
tidigare år och vi hoppas att tillräckligt 
antal sponsorer kommer med även i år och 
kommande år.

ULF JOHANSSON, CIV83, ORDFÖRANDE

Nu är det dags för spex i Stockholm! 
Närmare bestämt den 25 november, 

då Chalmersspexet Bob ”Magnus Ladulås” 
spelas på Diesekverkstaden i Nacka. För den 
som sedan vill blir det efteråt kalas på Odd 
Felloe vid Kungsträdgården. 

All info om priser och bokning hittar du på 
hemsidan www.cingstockholm.se.

Själva spexet då? Jo, året är 1266, och 
Sveriges framtid ser ljus ut. Birger Jarl har 
nyligen instiftat huvudstaden Stockholm och 
sitter nu på sin kammare för att verkställa nya, 

storslagna planer. Men något lurar i skuggor-
na. Plötsligt ligger Birger död.

Drygt 20 år senare sitter äldste sonen 
Valdemar på tronen och försöker efter bästa 
förmåga följa sin fars testamente. Yngste 
sonen Magnus oroar sig över situationen i 
landet, varför är bönderna så missnöjda?

Från Italien beger sig nunnan Clara 
norrut, med den starka övertygelsen att även 
svenska hedningar kan kristnas. Men på 
landsbygden går det vilt till, präster försvinner, 
hem drabbas av inbrott och lador våldgästas. 

Vidskeplighet har slottet i ett fast grepp, det 
ryktas till och med om spöken. Kan Claras 
planer gå i lås?

Hur ska kung Valdemar leva upp till sin fars 
arv? Kan Magnus förhindra ett blodigt bonde-
uppror? Och vad pågår egentligen på slottet?

Välkommen till årets Spexbesök i Stock-
holm önskar CING Stockholm

Spexdax i Stockholm 25 november – anmäl dig på www.cingstockholm.se

Hur ska det gå för Magnus?

Ulf Johansson, 
V83

Carl Eklund, 
M76
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DATUM PROGRAM LOKAL/PLATS
oktober    

19 Sports & Technology Vasa sal A  Ägget  Chalmers satsning häst, segling, simning 

24 Avancezklubben 100 Vasa sal A  Ägget  Gäst: Alrik Danielson, koncernchef SKF

26 Jazz på JA Pripps75 Chalmers Kårhus   Jazz4Fun spelar och underhåller 

november    

2 pubrundan med jazz swingx Wwijkanders 

6 William Chalmers-föreläsning + graven Palmstedtsalen 18:00, gravarna 16:00 

7 Senior Emil Wijkanders 

9 Styrelsearbete info och råd I huset sal C Björn O. Albrektson

14 Tesla Motors och provkörning Teslas anläggning i Sisjön/Åbro. 

17 HÖSTMÖTE 10 Årsjubileum!  Wijkanders Spex, årsmöte 10-årskalas

21 Avancezklubben Wijkanders Kvällens gäst: Meddelas på hemsidan

23 Jazz på pubben JA Pripps Chalmers Kårhus Jazz4Fun spelaroch underhåller 

30 Jazz på Wjkanders Wjkanders  Kjell Dennersten och hans kvarett 

december    

1   Julrock på Wijkanders Wijkanders

2 Julrock på Wijkanders Wijkanders

5 Senior Emil årsavslutning Wijkanders Spexgyckel av världsklass

Bäste medlem: Viktigt att Du har lämnat fungerande emailadress till kansliet så att du får alla inbjudningar  
och utskick vi gör per mail! För mer information om innehåll, tider och ev an mälan till programpunkterna,  

gå in på www.avancez.se 

Kommande program för Lokalavdelning Väst
Ett fullmatat program för oss medlemmar i Chalmersska Ingenjörsföreningen, med 
bopålar i Väst, och för alla er andra som kommer hit. Välkomna!

Chalmersfastigheter driver utveckling av hållbara och attraktiva campus på Chalmers 
tillsammans med och för Chalmers Tekniska Högskola. Vårt mål är att göra Chalmers,  
och deras campus, till världsledande med så lite avtryck som möjligt i ekologi och ekonomi 
samtidigt som vi maximerar välbefinnande och sociala värden. Eller ännu enklare – vårt mål 
är att Chalmers ska vara en hållbar mötesplats med global attraktionskraft. Följ oss i vårt 
arbete på chalmersfastigheter.se

Vi driver utvecklingen  
av hållbara och attraktiva  
campus på Chalmers.
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Welcome to 
the real world.

Jenny Bylerius
Project Manager, Powertrain Engineering.

At Volvo Group, we know about technology 
for transportation. And let’s be honest about 
it, there are some very real challenges ahead. 
Problems that demand real answers – now. 
 We already have some of our best and bright-
est engineers working on the solutions, but we 
need more like you. We can’t promise you that 
it will always be easy, but we can promise you 
some really skilled colleagues and some truly 
demanding tasks from day one. 
 The question is: are you up for it?

Meet your new colleagues at  
volvogroup.com/engineer
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Thomas Concrete Group is on an exciting journey  
 
The company is growing and our brand becomes stronger. We are  
The Concrete Specialists and we strive to be the best in our industry. 

At Thomas Concrete Group we care for one another and support each 
other. It is our company culture that makes us different.  

 
 

Thomas Concrete Group  AB  |  Tel 0104 50 50 00   
 info@thomasconcrete.group  I  thomasconcrete.group

Team Thomas®

Do you want to join us?

#seenthomas


